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Župan je za vaša vprašanja, predloge in mnenja dosegljiv vsak torek med 15. in 17. uro  
in sredo med 14. in 17. uro po telefonu št.: 051/384-433.
Za sestanek pri županu se lahko dogovorite tudi v sprejemni pisarni občine po telefonu  
št.: 04/51-83-100.

Naslednja številka: 20. oktobra 2023

Svoje prispevke za naslednjo številko Podblegaških novic pošljite do 2. oktobra 2023 po 
elektronski pošti na naslov: mateja.rant@g-glas.si. Informacije o prireditvah, ki jih organizi-
rate, pošljite na naslov: zavod@poljanskadolina.com. Prispevkov, ki jih bomo prejeli po tem 
datumu, ne bo mogoče objaviti!

 ` 30. 6.  I  Na slavnostni akademiji ob 
občinskem prazniku sosednje občine Železniki

 ` 1. 7.  I  Na praznovanju 70-letnice delovanja 
Društva upokojencev Poljanske doline

 ` 3. 7.  I  Obisk predsednika ZZB g. Križmana, 
povezano z obnovo spomenika NOB v Poljanah. 
Plan dela sva predstavila z gospo Mileno Sitar, 
obnova bo v letu 2024.

 ` 4. 7.  I  Obisk Oratorija v Poljanah, kamor 
je domači župnik g. Plut povabil nadškofa g. 
Stanislava Zoreta

 ` 8. 7.  I  Na slavnostni prireditvi PGD Trebija ob 
90-letnici delovanja

 ` 9. 7.  I  V Poljanah sem pozdravil kolesarje, ki 
so se udeležili Dirke na Stari vrh.

 ` 14. 7.  I  Na ogledu filma Cvetje v jeseni v Luši 
pri Kovkarjevi domačiji

 ` 20. 7.  I  Ogled ceste v Smoldno, ki smo jo 
zaradi zemeljskih plazov po deževju prijavili na 
pristojno ministrstvo

 ` 26. 7.  I  Ogled šole v Leskovici. Na podlagi 
mnenj gradbene stroke, mojih strokovnih 
sodelavcev in priporočil vaščanov sem se 
odločil, da bomo na tem mestu postavili nov 
objekt.

 ` 7. 8.  I  Obisk ministrice za promet ge. Alenke 
Bratušek in predsednika državnega sveta g. 
Marka Lotriča

 ` 9. 8.  I  Obisk notranjega ministra g. Poklukarja

 ` 13. 8.  I  Pri sveti maši ob godu svetega 
Lovrenca na Hotavljah in blagoslovu novega 
gasilskega vozila

 ` 14. 8.  I  Obisk ministra za okolje g. Brežana

 ` 29. 8.  I  Obisk generala Slovenske vojske g. 
Boštjana Močnika. Zahvalil sem se za pomoč in 
sodelovanje ob poplavah.

Iz

županovega 

dnevnika

Izbrani dogodki iz županovega pestrega 

urnika, ki obsega tako projektno vodenje 
dela občine kot soustvarjanje dogodkov
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Teden podeželja tudi v svoji 21. izvedbi ohranja svoj osnovni 
namen – povezovanje institucij in društev, ki sodelujemo na 
področju razvoja podeželja, predstavitev rezultatov razvojnih 
aktivnosti in promocija ponudnikov ter njihovih dejavnosti na 
podeželju. 
V okviru letošnjega Tedna podeželja, ki bo potekal od 7. do 14. 
oktobra, bomo v sodelovanju s partnerji organizirali strokovni 
posvet oziroma srečanje strokovnih služb z lokalnimi pri/prede-
lovalci, strokovno ekskurzijo s predstavitvijo blagovnih znamk 
Dobrote Dolenjske in Belokranjsko ter obiski tamkajšnjih kmetij, 
vodenje po Sorici s spoznavanjem lokalnih ponudnikov, pohod 
na Goro in začrtali aktivnosti za nadaljnji razvoj blagovne 
znamke Babica in Dedek, izvedli pa bomo tudi tržnici kmetijskih 
pridelkov in izdelkov v Stari Loki in Žireh. Na Visokem pa se bo 
zadnji dan Tedna podeželja, v soboto, 14. oktobra, odvijal čebe-
larsko-kulinarični dogodek, k vsebini katerega bodo prispevali 
tudi čebelarji in drugi lokalni ponudniki.
Vsi ponudniki, ki bi želeli na tržnicah sodelovati s promocijo in 
prodajo svojih izdelkov, vabljeni, da se nam pridružite, dobro-
došli pa tudi na ostalih dogodkih. Dodatne informacije: www.
ra-sora.si, kristina.miklavcic@ra-sora.si in 04/50 60 225.

Kristina Miklavčič, RAS
Po dobrih dveh mesecih šolskih počitnic so se znova odprla vrata 
osnovnih in srednjih šol. Učenci in dijaki bodo zopet vsakodnevni 
udeleženci v cestnem prometu. Za prvošolčke, ki prvič sedejo v 
šolske klopi, je začetek šolskega leta prav poseben dan, ki dolgo 
ostane v spominu. Poleg novega znanja in sklepanja novih prija-
teljstev se začnejo srečevati tudi s prometnimi pravili. Želimo, da 
bi bila vaša pot v šolo in domov varna.
Največjo odgovornost za prometno varnost otrok nosimo odrasli, 
saj smo jim s svojim ravnanjem zgled. Ne smemo pozabiti, da 
se otroci učijo od nas vedno in povsod. S pravim zgledom bomo 
otroke naučili, da bodo v prometu postali odgovorni, samostojni 
in varni skozi vse leto, in ne samo prve šolske dni, ko je na cesti v 
okolici šole več rediteljev, policistov in redarjev. Veliko mero odgo-
vornosti imajo tudi kot vozniki različnih prevoznih sredstev. Zato 
prilagodite hitrost vožnje, še posebej v naseljih, v okolici vrtcev 
in šol. Med vožnjo ne uporabljajte mobilnega telefona, ki odvrača 
vašo pozornost od dogajanja na cesti in ob njej. Za volan sedite 
spočiti in trezni. Vozite na primerni varnostni razdalji in predvi-
devajte prometne situacije, kadar vozite v naseljih, v bližini šole 
ali vrtca. Med prevozom otrok v šolo, bodisi z osebnimi vozili kot 
tudi z vozili javnega prevoza, morajo otroci sedeti v njim primer-
nem otroškem sedežu in morajo biti pripeti z varnostnimi pasovi. 
Preden se otroci namestijo v sedeže, je treba šolsko torbo vzeti s 
hrbta in jo položiti na tla vozila pred seboj ali na kolena predse, da 
se zmanjša možnost poškodbe hrbtnega dela v primeru prometne 
nesreče.
Prve šolske dni so za varno pot otrok v šolo ob šolskih poteh kot 
že vrsto let skrbeli policisti Policijske postaje Škofja Loka, člani 
Zveze šoferjev in avtomehanikov Žiri, predstavniki Medobčinske-
ga inšpektorata Vrhnika ter v neposredni bližini šol tudi zaposleni 
v šolah in podružnicah. Svet za preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu Občine Gorenja vas - Poljane ugotavlja, da je prometna 
varnost v občini Gorenja vas - Poljane dobra. Je pa dejstvo, da 
bi se lahko še izboljšala tako na strani upravljavcev cest kot tudi 
uporabnikov prometnih površin.
Člani Sveta za preventivo in vzgojo v cestnem prometu Občine 
Gorenja vas - Poljane vsem udeležencem v cestnem prometu 
želimo, da bi bila vaša udeležba v prometu varna.

Odgovorno na cesto

Boštjan Peternelj

Nastop Blegaških sinic na tržnici enega od preteklih tednov 
podeželja FOTO: ARHIV RAS

V tednu od 7. do 14. oktobra se bo na Škofjeloškem 
odvijal 21. Teden podeželja na Loškem.

Teden podeželja  
na Loškem

Občina Gorenja vas - Poljane obvešča vse zainteresirane 
kandidate, da je na spletni stani občine objavljen javni na-
tečaj za zasedbo prostega delovnega mesta »Sodelavec za 
gradnje in prostor« na območju občine. Delovno področje 
obsega naloge s področja obnov in gradnje infrastrukture 
in objektov ter pripravno projektnih zasnov prostorskih 
ureditev. Celotno besedilo razpisa je objavljeno na spletni 
stani občine v rubriki Razpisi in objave/javne objave, z 
rokom prijave do vključno 10. oktobra 2023.

Razpis – sodelavec za gradnje in prostor
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»V občini katastrofe tako velikih razse-
žnosti ne pomnimo,« pove župan Milan 
Čadež, ki je hvaležen, da je bila inter-
vencija kljub njegovi odsotnosti, saj mu 
je poplavilo hišo in ni imel dostopa do 
Gorenje vasi, izredno dobro izvedena. 
Po besedah poveljnika Civilne zaščite 
Primoža Kokalja so se ob ekstremni koli-
čini padavin, ki je povzročila poplavljanje 
Sore, njenih pritokov in drugih manjših 
vodotokov sprožili številni plazovi in 
usadi, ki so spodkopali, odnesli ali zasuli 
cestišča, tudi glavno regionalno cesto 
po dolini, ki je bila zaprta ves dan 4. 
avgusta. »Odrezanost doline ni bila edina 
težava, velike težave so predstavljale tudi 
prekinitve telekomunikacijskih zvez.« Te 
so vzpostavili člani Radiokluba Poljanska 
dolina, ki so štabu omogočili nemoteno 
delovanje. Intervencijski stroški prese-
gajo pol milijona evrov, 300 tisoč evrov 
stroškov so imeli samo gasilci, ki jih je 
bilo v prvih dneh na terenu okrog 150, 
v intervenciji pa so poškodovali za 100 
tisoč evrov opreme.
Na občini so škodo intenzivneje popisali 
do 1. septembra, ko so podatke oddali 
državnim službam: brez stroškov na 
stanovanjskih objektih je je za več kot 32 
milijonov evrov. »Tudi dober mesec po 
rušilni ujmi se še vedno izvaja interven-
tno odpravljanje najnujnejših posledic,« 
pojasnjuje direktorica občinske uprave 
Elizabeta Rakovec. V Delnicah, kjer je hu-
dournik ponekod povsem odnesel çesto, 
se ta vzpostavlja na novo, urejajo pro-
puste. V Podobenem načrtujejo izvedbo 
obrežnega varovanja, potekajo priprave 
na vzpostavitev mostu na cesti Volča–
Podobeno. Na Volči poteka sanacija več 
plazov, od tega dveh na velikih globinah, 
tudi za cesto v Zakobiljek, kjer čakajo 
izvajalca, je projekt sanacije plazov že 
pripravljen. V Poljanah so uredili dva 
oporna zidova ob cesti oziroma ob Lo-
čivnici. V Predmostu načrtujejo ponovno 
vzpostavitev brežine pri mostu, vključno 
z ureditvijo prometnice. Brez dostopa je 
tam še vedno nekaj stanovanjskih hiš; 
gradnjo načrtujejo takoj po pridobitvi 
projekta. V Hotovlji so na odnesenih delih 

ceste proti Kremeniku zgradili zložbe. V 
Smoldnem poteka sanacija globinskega 
plazu na glavni cesti, dober kilometer 
poškodovanega cestišča pa želijo urediti 
v prihodnjih mesecih. Na Muravah sanira-
jo povsem uničeno cesto proti Podvrhu. 
V Srednji vasi izvajajo dela na osrednjem 
plazu, za sanacijo plazu na cesti Srednja 
vas–Brda na izvajalca še čakajo. Izvedli 
so najnujnejša popravila ceste proti Žabji 
vasi, ob cesti se zlagoma ureja tudi de-
ponija. V Gorenji vasi je že saniranih več 
plazov, trenutno gradijo oporne zidove 
na cesti Trata–Grapa. Na cesti Lajše–Ži-
rovski Vrh so sanirali in očistili obsežen 
zadrževalnik, začeli so sanacijo obsežnih 
plazov na cesti Gorenja vas–Hlavče Nji-
ve, kjer je poškodovan večji del cestišča. 
Sanirajo tudi plaz v Volaki. Medtem ko 
so že sanirali cesto Stara Oselica–Ro-
tovž, sanacija cest Slajka–Sleme–Stara 
Oselica ter Sovodenj–Javorjev Dol, na 
kateri je več kot 15 odnesenih in uničenih 
odsekov, še poteka. 

Vodil intervencijo, ko mu je domačijo 
zasul plaz

Glede gasilske intervencije predsednik 
PGD Gorenja vas Boštjan Reberšek pove, 
da tako obsežne ne pomni. Kar 14 dni so 
gasilci intenzivno delali, na terenu so bili 

skupno cel mesec. Vmes je šel kontin-
gent gasilskega poveljstva občine še na 
pomoč prizadetim v Zgornjo Savinjsko 
dolino. Medtem ko je sam prvi dan vodil 
intervencijo, se je nad njegovo domačijo 
v Gorenji vasi sprožil plaz. »Tetin mož 
je opazil, da se na zemljini pojavljajo 
razpoke. Stal je na območju, od koder se 
je kasneje utrgal plaz, a je k sreči tik pred 
tem odšel po polivinil, da bi zemljišče 
zaščitil,« pove Reberšek. »Teta je klicala 
mojo mamo, ki živi na domačiji, naj gre 
pogledat manjši plaz, ki se je pred tem že 
utrgal za kozolcem. Šla je mimo traktor-
jev, in ko se je želela vrniti, ji je blato prve-
ga plazu to onemogočalo, zato se je vra-
čala po Poljanski cesti mimo Pustotnika. 
Medtem se je za njo že sprožil ogromen 
plaz. Grmenja in trušča rušenja zaradi 
močnega dežja k sreči ni slišala. Po 
vrnitvi na dvorišče jo je skoraj kap, saj so 
jo ob hiši in pred hlevom pričakali gmota 
razmočene zemlje in ruševine. Teti je 
odneslo del ceste, pri nas pa poškodova-
lo objekte, oba traktorja in mehanizacijo. 
Gasilci so napeli polivinil in naredili zašči-
to, da ni zemljine prineslo še v hlev. Pazili 
so, da se niso zamašili odtoki, saj bi 
potem lahko gmota razmočene zemljine 
prodirala do soseda,« še doda Reberšek, 
ki ima zaradi ujme več kot sto tisočakov 

V katastrofalni ujmi na začetku avgusta je bilo prizadetih kar 60 odstotkov površine občine, skoraj 30 
kilometrov cest, 59 mostov in propustov. Sprožilo se je 210 plazov, ki so deloma še aktivni, tako na cestah kot 
ob naseljenih objektih, zasute so številne hudourniške struge in pregrade. Škode (brez škode na stanovanjskih 
objektih) je za več kot 32 milijonov evrov.

Damjana Peternelj

Škoda po avgustovskih poplavah je ocenjena na več kot 32 milijonov evrov  
(brez škode na stanovanjskih objektih). FOTO: JURE FERLAN

Ne pomnijo katastrofe tako velikih razsežnosti
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škode. Hvaležen je gasilcem, prijateljem, 
sosedom, Rdečemu križu, Karitasu, 
Rotary clubu Škofja Loka, občini, v prvih 
štirih dneh pa predvsem Mariu Stajiću 
in Marku Bradešku, ki sta s svojimi stroji 
in strojniki odstranila kar 3000 kubičnih 
metrov materiala. Sanacijo plazu, ki jo je 
na predlog občine že potrdil geolog, bodo 
izvedli takoj, ko bodo izvajalci na voljo. 
Obenem bodo morali na hlevu zamenjati 
celotno ostrešje, saj je bilo deloma tako 
poškodovano, da obnova po besedah 
Reberška ni smiselna.

Ni še želela oditi
Še danes vidno pretresena se petkovega 
dogajanja 4. avgusta dopoldan spomi-
nja mamica štirih otrok Mateja Tušek iz 
Poljan. »Voda nam je za hišo nanosila 
veliko materiala, zato smo z možem in 
bratom čistili in prekopavali zemljino, da 
bi lahko čim bolj neovirano odtekala. Mož 
je z bagrom delal proti Poljanam, brat za 
hišo, kjer nam je zalivalo zadnja vrata, 
jaz pa na drugem vogalu hiše proti Volči. 
Naenkrat zaslišim: 'Mateja, beži!' Uspelo 
mi je le pogledati proti zemlji, ki je začela 
plazeti, in narediti dva koraka, ko me je 
plaz povlekel s sabo. Dvigovala sem roke 
in lovila zrak.« Po dobrih 15 sekundah se 
je ustavila v skladovnici drv, ki so se po-
mešala z drevjem, kamenjem in blatom. 
»Ob trku me je stisnilo, klicati sem začela 
na pomoč. Takoj so mi prišli pomagat 
brat, mož in sosed ter me s skupnimi 
močni izvlekli izpod plazu. Nečakinja 
Jerca mi je umila obraz, soseda Martina 
pa pregledala, ker je medicinska sestra. 
Prišli so gasilci, me pregledali in pokrili, 
ker me je zeblo.« Slabo uro so čakali na 
helikopter. Mateja je v bolnišnici ostala 
tri dni. Kot pravi, je najhuje, da otroci niso 
vedeli, kaj je z njo. Najmlajša je mislila, 

da jo je plaz pokopal in je umrla. Še 
vedno jih je strah, da se ji bo kaj zgodilo. 
Mateja je ob vsakem podoživljanju nesre-
če še vedno vidno pretresena. V bolnišni-
ci so ji ob podplutbah oskrbeli zlomljen in 
spahnjen prst na roki ter poškodbe glave. 
Še nekaj dni oktobra bo na bolniškem 
dopustu, danes pa ocenjuje, da je imela 
veliko srečo. »Nisem imela veliko časa 
razmišljati, le da si še ne želim oditi. 
Življenje moraš imeti rad, tudi če pridejo 
preizkušnje. Ne sme ti biti vseeno, narava 
naredi, kot naredi. Zaupati moraš, da bo 
na koncu vse prav.«

Moči narave se ne moreš upreti, glavno 
je, da smo vsi živi in zdravi
Tako sta prepričana 35-letna Petra in Nejc 
Šega iz Poljan, ki jima je tiste usodne dni 
dež načel novo hišo, ki sta jo zgradila s 
posojili in v kateri so s hčerkama, sedem-
letno Zalo in petletno Tino, bivali le kakšne 

tri tedne. V noči s četrtka na petek sta 
celo noč dežurala, po četrti uri zjutraj se 
je za hišo vsula zemlja s skalami, ki je 
poškodovala Nejčev avto ter zasula jašek 
za meteorno vodo, ki sta ga še uspela 
odkopati sama. Na pomoč so priskočili 
gasilci, saj se je pod hišo utrgal večji plaz. 
»Drevo se je kar odpeljalo po hribu navzdol 
pred mojimi očmi, ko sem šla po rokavice 
na teraso, da sem z rokami kopala pot vodi 
do jaška. Gasilci so ocenili, da stanje ni 
varno, da se moramo evakuirati. S sestro, 
ki je bila pri nas, sva zbudili punci, pobrala 
sem nekaj oblačil, tudi za Nejca, ki je ostal 
pri hiši, sedla v avto in šla. Nejc je pomagal 
pokriti teren s polivinilom ter zemljo, ki se 
je vsula za hišo, odmakniti stran od jaška, 
da je imela voda prosto pot. Me pa smo 
šle v gasilski dom,« je dogajanje opisala 
Petra, ki je najprej morala pomiriti dekleti, 
nato pa se je z drugimi iz doma morala 
umakniti, saj ga je začelo poplavljati. 
Zatočišče so ji najprej ponudili prijatelji, 
naslednje dni pa družina Nejčeve sestre. 
Vmes jim je odtrgalo še oporni zid pod 
hišo in vso inštalacijo, po plazu sta zdrseli 
zunanja enota toplotne črpalke, antena za 
internet in televizijo … Te jim je že uspelo 
za silo urediti.
»Za zdaj lahko samo čakamo, kdaj bodo 
urejeni vsi papirji in izbran izvajalec, da 
se začne sanacija tudi pri nas. Vse nas 
skrbi, kaj bo prinesla jesen in jesensko 
deževje,« povesta Šegova, ki jima je s 
hčerkama družina iz Poljan ponudila 
zgornje nadstropje, da ostajajo blizu 
svoje hiše, kjer lahko kadarkoli še kaj 
postorita. »Zahvaljujeva se vsem, družini, 
velikemu krogu prijateljev in znancev, ki 
so pripravljeni pomagati in so nam že 
pomagali,« skleneta Petra in Nejc.

Medtem ko je Boštjan Reberšek vodil intervencijo, mu je domačijo zasul plaz.  
FOTO: OSEBNI ARHIV

Plaz pod hišo Petre in Nejca Šega iz Poljan FOTO: JURE FERLAN
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Izredna denarna pomoč kot 
solidarnostna pomoč

Vse žrtve avgustovskih poplav in plazov 
so ne glede na dohodek ali premoženje 
upravičene do izredne denarne socialne 
pomoči (IDP) oziroma do tako imenovane 
solidarnostne pomoči, ki bo izplačana 
kot enkratni znesek v višini največ sedem 
minimalnih dohodkov samske osebe ali 
družine, vendar ne več kot višina škode, 
navedene na vlogi. Vlogo je treba oddati 
pri centru za socialno delo najkasneje 
do 31. decembra, pojasnjujejo. Dokazila 
o nastanku škode in njeni višini morajo 
upravičenci predložiti centru do 30. junija 
prihodnje leto. V nasprotnem primeru 
se pomoč šteje za neupravičeno prejeto 
pomoč in so jo stranke dolžne vrniti, so 
opozorili. Za samsko osebo višina izre-
dne denarne pomoči znaša 4918,64 evra, 
za štiričlansko družino 11.466 evra in za 
par brez otrok 7622,30 evra.

Izredna denarna pomoč za kritje stroškov 
najetega stanovanja
Vsem, ki so zaradi poplav ali zemelj-
skih plazov izgubili streho nad glavo 
oziroma je njihovo trenutno domovanje 
neprimerno za bivanje in so za reševanje 
stanovanjske težave najeli stanovanje, je 
poleg zgornje pomoči na voljo še izredna 
denarna pomoč za kritje stroškov, pove-
zanih z najetim stanovanjem do višine 
dvakratnega minimalnega dohodka. Vlo-
go je treba oddati pri centru za socialno 
delo najkasneje do 31. decembra. »Upra-
vičenci so dolžni dokazati namensko 

porabo pomoči. Centru za socialno delo 
morajo v roku 45 dni od izplačila pomoči 
predložiti dokazila o tem, da so jo porabili 
v roku 30 dni od izplačila (roka se lahko 
na zahtevo upravičenca podaljšata),« so 
pojasnili na ministrstvu. Samska oseba 
je upravičena do 1405,33 evra pomoči, 
štiričlanska družina 3275,99 evra in par 
brez otrok 2177,79 evra.

Pravica do subvencije tržne najemnine
Posamezniki ali družine, ki so zaradi 
poplav in plazov na svoji stanovanjski 
nepremičnini, v kateri so dejansko pre-
bivali, utrpeli škodo, ki ogroža zdravje in 
povzroča neprimerno življenjsko okolje 
za bivanje in so za reševanje stanovanj-
ske težave najele stanovanje, imajo mo-

žnost uveljavljanja pravice do subvencije 
tržne najemnine. Vlogo je treba oddati 
pri centru za socialno delo najkasneje do 
31. decembra. Vsem, ki bodo vlogo vložili 
med 4. avgustom in 31. decembrom, pri 
določanju materialnega položaja ne bodo 
upoštevali v poplavah poškodovanega 
premoženja. Ne bo se upošteval tudi 
pogoj, da mora imeti najemnik tržnega 
stanovanja za upravičenost do subven-
cije na naslovu tržnega stanovanja prija-
vljeno stalno ali začasno prebivališče, so 
pojasnili na ministrstvu.

Druge pravice
Vsi upravičenci do letnih pravic iz javnih 
sredstev, ki so utrpeli škodo na svoji 
nepremičnini in ta škoda vpliva na njeno 
vrednost, lahko te spremembe na center 
za socialno delo sporočijo do 31. decem-

bra. Če bo sprememba vplivala na višino 
že odobrenih letnih pravic, bodo o pravici 
ponovno odločili.
Žrtvam poplav se omogočili uveljavljanje 
pravic iz javnih sredstev in sporočanja 
sprememb tudi za nazaj (od avgusta 
2023), pod pogojem, da je vloga vložena 
ali sprememba sporočena do 31. decem-

bra letos.
Na podlagi odločbe o izredni denarni 
socialni pomoči za poplave in zemeljske 
plazove v avgustu so oškodovani v popla-
vah upravičeni do brezplačnega vrtca in 
šolske prehrane v obdobju od 4. avgusta 
do 31. decembra letos.

Na ministrstvu za delo, družino, socialne zadeve in enake možnosti so pripravili informacije glede izredne 
denarne socialne pomoči in drugih ukrepov za pomoč žrtvam avgustovskih poplav.

Mateja Rant

Prizadeti v poplavah lahko med drugim zaprosijo za izredno denarno socialno pomoč. 
Fotografija je simbolična. FOTO: JURE FERLAN

Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano je pozvalo k oddaji vloge za 
pridobitev enkratne solidarnostne pomoči za kmete (ESPK). Zadnji rok za oddajo 
vloge je 3. november. Izpolnjeno vlogo je mogoče poslati po elektronski pošti na 
naslov: gp.mkgp@gov.si s pripisom »vloga za ESPK za kmete« ali priporočeno 
po pošti na naslov: Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, Dunajska 
22, 1000 Ljubljana (z oznako »vloga za ESPK za kmete«). Kot so še pojasnili na 
ministrstvu, so do enkratne solidarnostne pomoči za kmete upravičeni kmetje, ki 
so bili na dan 2. september 2023 vključeni v obvezno pokojninsko in invalidsko 
zavarovanje in so utrpeli škodo na svojem premoženju, ki ni namenjeno kmetijski 
proizvodnji, zaradi posledic poplav in plazov. Obrazec vloge za ESPK je dostopen 
na uradni vladni spletni strani Poplave 2023 / Za kmetovalce / Vloga za začasno 
solidarnostno pomoč.

Enkratna solidarnostna pomoč za kmete

Pomoč žrtvam poplav
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Plazovi, zalite hiše in gospodarski 

objekti, uničeni mostovi in ceste ...  
To je bilanca avgustovskih poplav, 
ki so močno prizadele tudi občino 
Gorenja vas - Poljane. Razsežnost 
uničujočih poplav in plazov je mogoče 
razbrati tudi iz spodnjih fotografij. Obvoznica v Gorenji vasi se je spremenila v deročo reko. FOTO: BERNARD STREL

Največji plaz v občini se je sprožil na Volči. FOTO: ELIZABETA 

RAKOVEC

Poplave razdejale 

Poljansko dolino

Uničen most na cesti Volča–Podobeno FOTO: ELIZABETA 

RAKOVEC

Delno je poplavilo tudi pokopališče v Gorenji vasi. FOTO: JURE 

FERLAN

Slovenska policija je z vodnim topom pomagala pri čiščenju po 
poplavah. FOTO: ARHIV OBČINE

Močno je bil poškodovan tudi kulturni spomenik, pokriti leseni 
most na Hotavljah. FOTO: JURE FERLAN

Obsežen plaz na glavni cesti skozi Poljansko dolino pri naselju 
Srednja vas FOTO: JURE FERLAN
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Prvega septembra so znova oživeli šolski 
prostori, ki so med počitnicami samevali. 
V šolah so se potrudili, da so si prvi šolski 
dan zapomnili zlasti prvošolci, vseh je v 
občini 97. Prvošolce ter njihove starše in 
učitelje sta na obeh matičnih šolah s po-
družnicami tudi letos obiskala župan Milan 
Čadež in podžupan Anton Debeljak.
Župan je vsem šolarjem zaželel uspešen 
začetek šolskega leta, ob tem pa jih tudi 
opozoril na previdnost na cesti na poti 
v šolo in domov. Posebno pozornost je 
namenil prvošolcem, saj verjame, da je ta 
dan zanje nekaj posebnega in si ga bodo 
zapomnili za vse življenje. V spomin na 
ta dan jim je poklonil slovensko zastavo s 
posvetilom.
V Osnovni šoli Poljane so dobrodošlico 
izrekli 31 prvošolcem, v njihovi podružnici 
v Javorjah pa je šolski prag prvič prestopi-
lo pet otrok. V Osnovni šoli Ivana Tavčarja 
Gorenja vas pa so v letošnjem šolskem 
letu sprejeli 62 prvošolcev. Matično šolo v 
Gorenji vasi jih bo obiskovalo 45, v podru-
žnični šoli v Lučinah je v šolske klopi sedlo 
enajst prvošolcev, na Sovodnju pa pet.

V okolici šol po dvomesečnem 
zatišju spet odmeva otroški živžav. 
V osnovnih šolah v občini Gorenja 
vas - Poljane je šolski prag prvič 
prestopilo 97 učencev.

Mateja Rant

Prvošolci v Gorenji vasi FOTO: FOTO VIKTOR ŽIRI

Zastave za 

prvošolce

Občina Gorenja vas - Poljane  

obvešča o objavi

JAVNEGA RAZPISA
za sofinanciranje izobraževanja nadarjenih mladih 

glasbenikov in plesalcev – Jobstov sklad

S sredstvi v višini 2.000,00 evrov bo sofinancirala izobraževanja nadarjenih  

mladih glasbenikov in plesalcev v naslednjih vsebinah:

– sofinanciranje šolnin glasbenih in plesnih šol doma in v tujini,

– sofinanciranje izposoje inštrumenta,

–  enkratne dotacije z namenom sofinanciranja udeležbe na seminarjih, 

mojstrskih tečajih, poletnih glasbenih šolah ali tekmovanjih,

– enkratne dotacije za nakup inštrumenta.

Celotno besedilo javnega razpisa in razpisne dokumentacije je objavlje-

no na spletni strani www.obcina-gvp.si.

Kandidati prijavo oddajo osebno v sprejemni pisarni občine ali pošljejo 

na naslov: Občina Gorenja vas - Poljane, Poljanska cesta 87, 4224 Gore-

nja vas, do 23. 10. 2023.

Razvojna agencija Sora (RAS) bo jeseni znova pripravila 
startup delavnico Inovativno na pot podjetništva. Osem-

dnevna delavnica je namenjena podjetjem in tistim, ki o 
podjetništvu šele razmišljajo. »Na njej vas bodo popeljali 
skozi različna področja delovanja podjetja, ki jih mora 
poznati prav vsak, preden stopi na samostojno podjetni-
ško pot. Z omenjenimi področji morajo biti seznanjena 
tudi vsa že delujoča podjetja.« Delavnica bo potekala 
dvakrat na teden v oktobru in novembru od 17. do 20. ure 
v prostorih Upravne enote v Škofji Loki. Prva delavnica bo 
2. oktobra. Podrobnejše informacije o delavnici in poveza-
va do prijavnih obrazcev so na voljo na spletni strani RAS. 
Delavnica je za udeležence brezplačna, saj je finančno 
podprta s strani občin: Škofja Loka, Gorenja vas – Poljane, 
Železniki in Žiri. Prijave na delavnico so obvezne. Prija-
vljeni morajo delavnico obiskovati redno, obisk samo ene 
delavnice ni mogoč, so še poudarili na RAS.

Inovativno na pot podjetništva

Prvošolci v Poljanah FOTO: ARHIV ŠOLE
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Na Upravni enoti Škofja Loka so na novo 
vzpostavili sistem upravljanja čakalnih 
vrst v sprejemni pisarni. Stranke ob 
vstopu v upravno enoto tako po novem 

prevzamejo številko na avtomatu za 
upravljanje čakalnih vrst, bodisi fizično 
bodisi s skeniranjem QR kode. Svoj sta-
tus v vrsti čakajočih v nadaljevanju lahko 
spremljajo na informativnem ekranu 

pred sprejemno pisarno ali po aplikaciji s 
pomočjo skenirane QR kode.
Kot so pojasnili na upravni enoti, so s 
to novostjo poskrbeli za boljšo organi-
ziranost čakajočih strank, obenem pa 
sistem upravljanja čakalnih vrst omogo-
ča strankam, da po aplikaciji spremljajo 
svoj status v čakalni vrsti. »V praksi to 
pomeni, da v primeru daljše čakalne dobe 
strankam ni več treba stati v vrsti, ampak 
si ta čas lahko drugače organizirajo, 
svoj status pa spremljajo po aplikaciji, ki 
jim sporoča, koliko oseb je še v čakalni 
vrsti pred njimi.« Obenem omogočajo 
še enostavno in uporabnikom prijazno 
možnost rezervacije termina, ki jo lahko 
opravijo na spletni strani, mobilni napravi 
s QR kodo, s pomočjo navodil avtomat-
skega telefonskega asistenta na številki 
04 555 01 11 ali s pomočjo navodil po 
elektronski pošti: narocanje.ueskloka@
gov.si. »Rezervacija bo aktivna samo in 
izključno do roka rezerviranega termina,« 
so opozorili na upravni enoti in dodali, da 
bodo v primeru, da stranka zamudi ter-
min in bodo številko že klicali, rezervacijo 
brisali. Za dostop do storitve bo v tem 
primeru treba pridobiti novo številko.

Na Upravni enoti Škofja Loka so na novo vzpostavili sistem upravljanja čakalnih vrst 
v sprejemni pisarni. FOTO: VILMA STANOVNIK

Spoštovane občanke in občani!
Občina Gorenja vas - Poljane in Civilna zaščita se vsem prebivalcem občine za-
hvaljujeta za strpnost, razumevanje in izjemno tvorno sodelovanje v katastrofalni 
ujmi, ki je v začetku avgusta prizadela več kot polovico območja celotne občine. 
V intervenciji je bilo poskrbljeno za najnujnejše odstranjevanje posledic, ki je 
potekalo skoraj dva tedna. Gasilci, ki jih je bilo prve dni na terenu po 150, sodelo-
vala so vsa društva občinskega gasilskega poveljstva, so opravili skoraj 10.000 
ur dela. Izjemno učinkovito in hitro ste na pomoč priskočili lokalni gradbinci ter 
kmetje z gradbeno mehanizacijo, prostovoljci, predstavniki drugih organizacij, 
Rdečega križa, skavti … Čaka nas dolga obnova, saj naravne katastrofe takih 
razsežnosti ne pomnimo. Želimo si, da bi se enotnost, ki nas je povezovala v prvih 
dneh po ujmi, ohranila ter da bi na s strpnostjo in razumevanjem, predvsem pa z 
medsebojno podporo in skupnim delom uspelo enako dobro sodelovati tudi pri 
sanaciji. Hvala vsem, ki ste že in boste še pomagali, da bo naša Poljanska dolina 
spet dobila prvotno podobo!
Občina Gorenja vas - Poljane

Zahvala

Za upravljanje čakalnih vrst so na Upravni enoti Škofja Loka uvedli številke, ki jih stranke prevzamejo 
na avtomatu ob vstopu v prostore upravne enote.

Nov sistem upravljanja čakalnih vrst

Mateja Rant

Ob avgustovski ujmi, ki je prizadela 
tudi vas Delnice, se zahvaljujemo 
vaščanom, sorodnikom, prijateljem in 
znancem. Nesebično in zavzeto ste 
nam priskočili na pomoč pri čiščenju 
in pospravljanju poplavljenih hiš, 
cest in kmetijskih zemljišč. Spod-
budna nam je bila vsaka skuhana 
kava, pečen biskvit, otroška risbica, 
optimistične besede in SMS-i s ponu-
jeno pomočjo, ki smo jih prejemali v 
težkih trenutkih. Zahvala tudi vsem 
delavcem z gradbeno in traktorsko 
mehanizacijo, PGD Javorje, Gostilni 
Blegoš, Kmetijam Žunar, pr' Rešk, pr' 
Remc in Čadež.
Hvala in pohvala vsem, ki ste bili 
zraven!
Matej Šink, predsednik Vaškega 
odbora Delnice

Zahvala in pohvala
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Danes Dvorec Visoko živi v drugačni obli-
ki, predvsem kot osrednje prizorišče za 
poroke, druženja, praznovanja, koncerte 
in številne različne dogodke. Letos, ko 
zaznamujemo vseslovensko Tavčarjevo 
leto, pa je dogajanje na posestvu dožive-

lo pravi razmah.
Najbolj pestro je bilo avgusta, ko so 
se na Visokem odvili kar trije koncerti. 
Najprej sta na zadnji petek pred veli-
kim šmarnom na vrtu Kavarne Visoko 
tradicionalno zapela Maja in Janez Triler 
v spremstvu Jana Trilerja s klaviatura-

mi. Letošnja izvedba, že druga po vrsti, 
je bila še dodatno obogatena z glasovi 
Vokalne skupine BLU. Sredi meseca je 
prišel na vrsto dolgo pričakovani osrednji 
koncert ob Tavčarjevem letu. Čeprav je 
bil koncert sprva prestavljen zaradi ne-

predvidenega dogodka, je bil obisk daleč 
nad pričakovanji. Več kot 700 obiskoval-
cev je najprej prisluhnilo Uršuli Ramoveš 
ter Fantom z Jazbecove grape, kasneje 
pa so na oder stopili še člani Tria Vivere 
in sklenili prekrasen večer. Trojček kon-

certov na Visokem sta zaključila Tjaša in 
Uroš Steklasa, ki sta prav tako privabila 
lepo število obiskovalcev.

Dogajanje na Visokem je lep odraz, da 
tovrstni dogodki zagotovo spadajo v ta 
ambient. Tudi s strani obiskovalcev je 
bilo čutiti zadovoljstvo, da se v Poljan-

ski dolini odvijajo kulturni dogodki. Na 
Zavodu Poljanska dolina se že pripravlja-

mo na naslednje leto, ko bomo poskušali 
dogodek še nadgraditi.

Aktivnosti projekta so razdeljene na dva dela, in sicer v prvem 
koraku je Občina Gorenja vas - Poljane vložila kandidaturo za 
Zero Waste občino, postopek vodi društvo Ekologi brez meja. 
S tem si občina prizadeva, da bo z naravnimi viri ravnala bolj 
trajnostno in gospodarno. Po vložitvi kandidature v naslednjih 
dveh letih sledi vzpostavitev in nadgradnja strategije ter izva-

janje ukrepov  Zero Waste. Na podlagi zunanje revizije občina 
prejme naziv Zero Waste občina, ki je glede na doseženo število 
točk ovrednoten s številom zvezdic od 1 do 5. Certifikat izdaja 
krovna evropska organizacija za certificiranje v Bruslju – Missi-
on Zero Academy pod okriljem organizacije Zero Waste Europe.

Sam koncept Zero Waste je sicer nastal ob zavedanju, da so 
naši naravni viri omejeni in da se pritiski nanje zaradi global-
ne gospodarske rasti ter naraščanja svetovnega prebivalstva 
samo še povečujejo. Končni cilj koncepta je, da znižamo 
porabo naravnih virov ter ohranimo in predelamo vse materia-

le v odpadkih brez sežiganja in odlaganja. Gibaje Zero Waste 
sestavljajo Zero Waste mreže z različnih celin. Na evropski 
ravni Zero Waste Europe združuje 33 nacionalnih organizacij in 
več kot 450 lokalnih skupnosti. V slovenski nacionalni mreži je 
trenutno 16 slovenskih občin.
V drugem koraku projekta je občina nakupila ekokozarčke, torej 
kozarčke za večkratno uporabo na različnih prireditvah. Ekoko-

zarček je narejen iz vzdržljivega materiala in je odporen proti 
udarcem. V prihodnje bodo ekokozarčki na voljo tudi lokalnim 
organizatorjem prireditev, ki se po koncu slednjih vse preveč-

krat ukvarjajo z veliko količino plastične embalaže za enkratno 
uporabo. Z uporabo ekokozarčkov se bo količina odpadkov 
po prireditvah bistveno zmanjšala. V povezavi s tem bo Zavod 
Poljanska dolina, ki bo tudi upravljal ekokozarčke, organiziral 
delavnico, kako zmanjšati količino odpadkov na prireditvah. 
Delavnica bo namenjena vsem posameznikom, društvom, pod-

jetjem, ki organizirajo različne dogodke.

Miha Pustavrh

Miha Pustavrh

Trio Vivere na Dvorcu Visoko FOTO: MAŠA MOHOR

Dvorec Visoko ima za sabo dolgo zgodovino in že v časih, ko je na posestvu gospodaril sam Ivan Tavčar,  
so se tu vrstila številna protokolarna in ostala srečanja.

Dvorec Visoko postaja središče dogajanja

Občina Gorenja vas - Poljane je v sodelovanju z 
Zavodom Poljanska dolina pristopila k projektu Čisto 
Škofjeloško, koordinator katerega je LAS Loškega 
pogorja.

Čisto Škofjeloško



Oglas I 11 

Podblegaške novice št.7 | september 2023

Ob avgustovski preizkušnji, ki nam jo je zadala narava, je težko 

zbrati vse misli in besede ter v celoti dojeti, kaj se je zgodilo. 

Življenja mnogih so bila tako ali drugače zaznamovana, poleg 

tega pa je nastalo ogromno materialne škode, ki se bo sanirala 

še kar nekaj časa.

Ujma je na tak ali drugačen način prizadela marsikoga v Po-

ljanski dolini. Najnujnejše za zajezitev škode je bilo že nareje-

no, zdaj pa je na vrsti naslednja faza, kjer se sanacija pravza-

prav šele zares začne in se stvari začnejo postavljati na novo. 

Ko se bo zanimanje novinarjev zmanjšalo in se bodo kamere 

ugasnile, bo pomoč kljub temu potrebna še dolgo.

Solidarnost in empatija sta tisti, ki nas delata ljudi. Voda in bla-

to sta v času kolektivnega dopusta dosegla tudi naše podje-

tje, a smo s pomočjo sedanjih in bivših sodelavcev ter hitro 

akcijo prostovoljnih gasilskih društev Hotavlje in Gorenja vas, 

Civilne zaščite občine Gorenja vas - Poljane, prostovoljcev, 

članov Športnega društva Marmor Hotavlje in podjetja Topos 

Hotavlje, d. o. o., to izredno situacijo uspeli v veliki meri urediti 

in sanirati, za kar smo vsem neskončno hvaležni. Tako smo se 

lahko po dopustu vsi vrnili na svoja delovna mesta. 

Tako bi se še posebej radi javno zahvalili vsem, ki ste prišli po-

magat, da je delo v podjetju po dopustu lahko steklo naprej 

nemoteno. 

Ponosni smo, da živimo in delamo v okolju, kjer sta pomoč 

sočloveku v stiski ter solidarnost še vedno pomembni vrednoti. 

Vodstvo podjetja Marmor Hotavlje

Zahvala za pomoč in solidarnost  
ob poplavah
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Svojo ustvarjalnost je na dogodku 

predstavilo več kot trideset vrhunskih 
rokodelskih ustvarjalcev. »Poleg domačih 
mojstrov se predstavljajo tudi rokodelci 
drugih rokodelskih centrov, ki so združeni 
v Konzorciju rokodelskih centrov Sloveni-
je,« je pojasnila Kati Sekirnik iz Rokodel-
skega centra DUO Škofja Loka in dodala, 
da želijo tudi na ta način poudariti pomen 
rokodelstva in znanj, ki že počasi izgi-
njajo in jih ohranjajo le še posamezni 
mojstri, kot je recimo strojenje kož in 
izdelava pergamenta, klobučarstvo, 
rezbarjenje ...
Na dogodku so imeli obiskovalci mo-

žnost neposrednega stika z mojstri, na 
delavnicah za otroke in odrasle pa so 
lahko ustvarjali tudi sami. Skupaj z moj-
strom Romanom Jamnikom so izdelovali 

lesene piščali, Zdenka Rakovec Vilfan je 
prikazala izdelavo rož iz blaga, Klemen 
Urbanija usnjenih denarnic, Lili Panjtar 
pa ročno izdelavo papirja. Z Darjo Rant 
so že na rokodelskem festivalu na Brdu 
začeli izdelovati preprogo iz polstene 

volne, ki so jo tokrat okrasili z vezenimi 
detajli. Ustvarjali so tudi najmlajši z ekipo 
Zavoda Kres, tokrat so jim navdih pred-

stavljala dišeča zelišča. Obenem pa so 
jim omogočili sproščeno igro na prostem 
in druženje ob družabnih igrah prednikov. 
V skupnostnem kotičku je Breja preja 
pripravila Štrikeraj, v okviru katerega so 
ustvarjali tekstilne slike s tiskom z rastli-
nami in vezenjem. V Grablah, društvu za 
kreativno grabljenje sveta, pa so pozor-
nost obiskovalcev pritegnili s pripovedo-

vanjem zgodb za otroke in odrasle. Na 
razstavi na prostem si je bilo mogoče 
ogledati še del obširnejše serije fotografij 
fotografinje Jane Jocif , ki so nastajale v 
letu 2009, ko je na obiskih v rokodelskih 
delavnicah na Škofjeloškem v fotografski 
objektiv ujela delovne prostore in način 
življenja nosilcev redkih rokodelskih 
znanj. Dogajanje so zvečer zaokrožili z 
glasbo Terrafolk tria.

V okviru prireditve Rokodelsko na Visokem se je v septembru ob Dvorcu Visoko odvijal rokodelski sejem, ki ga 
je spremljal bogat rokodelski program – od rokodelskih delavnic do otroškega programa, kulinarike in glasbe.

Mateja Rant

Rokodelski sejem na Visokem FOTO: MATEJA RANT

Preprogo iz polstene volne so okrasili z vezenimi detajli. FOTO: MATEJA RANT

Rokodelci predstavili svojo ustvarjalnost

Fotografije Jane Jocif na razstavi na prostem FOTO: MATEJA RANT
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Krajši kulturni program sta imenitno 

zasnovali in povezovali profesorici 

slovenskega jezika Nina Dolenc in An-

dreja Uršič. Izbrane besede o njegovem 
življenju in delu sta nizali med opisi 
Tavčarja politika, gospodarstvenika, 
novinarja, urednika, pisatelja, lovca, 
ribiča, družinskega človeka, sveto-

vljana, ki »v svojem blišču, bogastvu 
in slavi ni pozabil na svoje rojake«. 
Pregled izjemne Tavčarjeve osebnosti 
sta dopolnili z branima odlomkoma iz 
Visoške kronike in V Zali, s katerima sta 
dopolnili Tavčarjevo misel, da nam je 
ljubezen vsem v pogubo. Poudarili sta, 
da je v slovensko književnost ponesel 
Poljansko dolino in Poljance, bil med 
začetniki slovenske kmečke novele in 
povesti, izjemno vlogo pa naj bi odigral 
tudi v gospodarstvu.
Sodelavce, župana, direktorico občinske 
uprave in novinarje je nagovorila tudi 

ravnateljica Nataša Grom, ki prihaja z Vrh-

nike, kjer se je rodil pisatelj Ivan Cankar in 
kjer so pred petimi leti ob 100. obletnici 
njegove smrti praznovali Cankarjevo leto. 
V letošnjem Tavčarjevem letu so posreče-

no združili oba velikana slovenske književ-

nosti v dialogu, ki sta ga odigrala Janez 
Čadež kot Tavčar in Damjan Debevec kot 
Cankar. Tavčar in Cankar sta se namreč 
poznala, vendar naj bi med njima prišlo 

do navzkrižij. Cankar je v domišljenem 
dialogu vrnil knjige, ki si jih je izposojal v 
Tavčarjevi knjižnici v njegovi hiši v Ljublja-

ni in jih zastavil, zato jih za časa svojega 
življenja ni mogel vrniti nazaj. Priznal je, 
da jih je bilo po tako dolgem času težko 
najti.

Hudomušen klepet, v katerem eden 
drugemu nista prizanašala, sta sklenila z 
zdravico, ki so se ji pridružili vsi prisotni 
in tako nazdravili na Tavčarjevo obletnico 
rojstva ter na začetek novega šolskega 
leta, tokrat prvega v celoti pod vodstvom 
nove ravnateljice Gromove.

Ob letošnjem Tavčarjevem letu, ko praznujemo 100. obletnico pisateljeve smrti, so se mu konec avgusta ob 
172. obletnici rojstva poklonili zaposleni v gorenjevaški šoli, ki je od leta 1975 poimenovana po njem.

Damjana Peternelj

Ob letošnjem Tavčarjevem letu, ko praznujemo 100. obletnico pisateljeve smrti, so se mu konec avgusta ob 172. obletnici rojstva 
poklonili zaposleni v gorenjevaški šoli. FOTO: MATEJA RANT

Cankar in Tavčar sta se zapletla v hudomušen pogovor. FOTO: MATEJA RANT

Tavčarju ob obletnici voščil tudi Cankar
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Projekcijo filma Cvetje v jeseni so na 
zadnji avgustovski večer pospremili s 
pogovorom z Mileno Zupančič oziroma 
filmsko Meto, ki je z obiskovalci filmske-
ga večera pod zvezdami delila številne 
prigode in anekdote s snemanja filma 
ter v pogovoru z Moniko Tavčar razkrila 
marsikatero zanimivost, povezano s 
filmom. A eno skrivnost je tudi tokrat 
obdržala zase: ali je bil poljub med Meto 
in Janezom pravi ali zaigran, kar je moč-
no zanimalo tudi tudi režiserja Matjaža 
Klopčiča.
Na snemanje v Poljanski dolini ima zelo 
lepe spomine, tako da kraje v Poljanski 
dolini, ki jih ima kar malo za svoje, kot 
je priznala, večkrat obišče tudi sicer, ne 
samo letos, ko je ambasadorka Tavčarje-
vega leta. Ob tem se je spomnila zadnje-
ga obiska s Poldetom Bibičem, ki je v 
filmu odigral Kosmovega Janeza. »Imela 
sva se zelo lepo, čeprav me ob spominu 
spet kar malo stisne pri srcu. Vsakič, ko 
si ogledam film, ugotavljam, da skoraj 
nikogar iz takratne ekipe, ki je snemala 
Cvetje v jeseni, ni več. Ne samo igral-
cev, tudi režiserja, scenarista, direktorja 
fotografije, maskerke, kostumografke ... 
Le jaz in Ivanka Mežan sva še ostali. To 
je tisto, kar je boleče. V spominu pa jih 
ohranjam ves čas.« Na snemanju so bili 
po njenih besedah kot družina, zelo lepo 

so se razumeli tudi z domačini. »Takrat 
so bile v teh krajih redke ohceti, da nas 
ni bilo zraven,« se je posmejala. A čeprav 
so bile noči »kratke«, je bil po njenih 
besedah režiser neizprosen. »Kar pa ni 
bil noben problem, zjutraj smo normalno 
delali,« je zatrdila. Vloga Mete, je zaupala 
obiskovalcem, ji je bila kar blizu, saj tudi 
sama prihaja z vasi. »Mislim, da mi je 
vsaj delno kar uspelo upodobiti Meto kot 
nekoga, ki ni neka mehkužna punca, saj 

takih na kmetih ni,« je poudarila in s tem 
izzvala odobravajoč smeh pri obiskoval-
cih. Čeprav v vlogi Mete Milena Zupančič 
vzbuja občutek, da se s to vlogo ni preti-
rano »mučila« oziroma jo je res »začuti-
la«, pa je poudarila, da ni bila izbrana kar 
tako, ampak je tako kot druge kandidatke 
morala opraviti poskusna snemanja.
Priznala je še, da si ni predstavljala, da 
jo bo vloga Presečnikove Mete tako 
zaznamovala. »V času snemanja filma 
nihče ni slutil, da bo doživel tak uspeh. 
Najprej smo snemali kot tridelno nadalje-
vanko, šele potem so to predelali v film. 
Že ob premieri nadaljevanke v Škofji Loki 
se je izkazalo, da bo doživela neverjeten 
uspeh. Sama menim, da sem zelo srečen 
človek, ker sem bila del tega, kar je po 
petdesetih letih še vedno živo, ljudje film 
še vedno radi gledajo. To se zgodi le red-
ko, zato moramo biti veseli in ponosni.« S 
tem filmom, je poudarila, je publiko dobila 
na svojo stran, kar je po njenih besedah 
največji kapital za igralca. A srečo ima 
tudi, je poudarila, da ji ni bilo treba ostati 
Meta. »Lahko bi se drugače obrnilo; če 
je igralec v neki vlogi uspešen, se lahko 
zgodi, da potem dobiva samo take vloge. 
Srečo sem imela, da mi je Klopčič v vsa-
kem naslednjem filmu namenil popolno-
ma drugačno vlogo.«

Gostja zadnjega avgustovskega filmskega večera v sklopu Filmskega festivala pod zvezdami na Dvorcu 
Visoko je bila ambasadorka Tavčarjevega leta, igralka Milena Zupančič, ki se je v spomin Slovencev za večno 
zapisala kot Meta iz filma Cvetje v jeseni.

Mateja Rant

Gostja zadnjega avgustovskega filmskega večera v sklopu Filmskega festivala pod 
zvezdami na Dvorcu Visoko je bila ambasadorka Tavčarjevega leta, igralka Milena 
Zupančič. FOTO: GORAZD KAVČIČ

Obiskovalci so si pod zvezdami lahko ogledali projekcijo filma Cvetje v jeseni.  
FOTO: GORAZD KAVČIČ

Rada se vrača v Poljansko dolino
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Ivanova rojstna hiša še stoji, čeprav 
precej predelana in prilagojena sodob-
nim bivalnim standardom, prav tako na 
domačiji še vedno živijo njegovi sorodniki 
s priimkom Tavčar, potomci Ivanove-
ga brata. Spomin na enega vidnejših 
slovenskih pisateljev je tu še kako živ, saj 
domači v preddverju hranijo izobešene 
številne slike in fotografije v povezavi z 
njim in njegovo družino, pa tudi naslikano 
rodbinsko drevo.
Za to ohranjanje spomina je dolga leta 
skrbela Marija Tavčar (1926 - 2002), bolj 
znana pod imenom Kosmova Manca. 
Doma je bila na Vidmu v Poljanah, poro-
čila pa se je s Tavčarjevim pranečakom 
Francem Tavčarjem, ki je nasledil Kosmo-
vo domačijo. Skrbno je zbirala fotografije 
starih Poljan, kakor jih je doživljal Ivan 
Tavčar, še posebej je pogrešala pogled 

na veliko župnijsko cerkev sv. Martina, 
ki je kraju dajala značilno podobo in 
imenitnost vse do leta 1954, ko so jo 
porušili. Pri Kosmu je z veseljem spreje-
mala številne obiskovalce ter celo šolske 
skupine in jim s svojim dobrim poznava-
njem Tavčarjevega rodu povedala mar-
sikaj zanimivega. Prizadevno je urejala 
grobove, poleg domačega tudi starejši 
grob Kosmovih na poljanskem pokopali-
šču ter dolgo tudi Tavčarjevo grobnico na 
Visokem, okoli katere je bil vedno pogra-
bljen pesek ter cvetlice v koritih. Manca 
in Franc sta imela imela šest otrok, od 
katerih živijo še hčere Agata, Špela, Ber-
narda in sin Izidor, ki sedaj skupaj z ženo 
Bernardo gospodari na manjši kmetiji 
pri Kosmu. Imata šest otrok, tri sinove 
in tri hčere. Izidor, če je le doma in mu 
dopušča čas, obiskovalcem hiše predsta-
vi domačijo in Tavčarjev rod. Na hiši je 
nameščena spominska plošča v spomin 
na 130 let Ivanovega rojstva, pred hišo pa 
stoji spomenik v obliki kamnitega stebra, 
ki priča, da so ga leta 1936 na pobudo 
Slovenske matice postavili častilci njego-
vega spomina. Načrt zanj naj bi napravil 
sam arhitekt Jože Plečnik. Gospodar 
Izidor meni, da bi bilo primerno, da bi 
spomenik, ker ga je postavila institucija 
in do njega hodijo obiskovalci, restavri-
rali z javnimi sredstvi, o čemer je že dal 
pobudo na občino. V preteklosti so bile 

ob tem spomeniku proslave na predvečer 
slovenskega kulturnega praznika, ki so 
bile dobro obiskane, zato so jih preselili 
na drugo lokacijo, ker je dvorišče pred 
Kosmovo hišo precej majhno, saj stoji 
na strmem bregu. Kosmova hiša se je od 
časov, ko je tu otroštvo preživljal Ivan, 
precej spremenila, saj je večkrat pogo-
rela, nazadnje zaradi udara strele pred 
dobrimi 30 leti, sedanji gospodar pa jo je 
ob obnovi prilagodil sodobnim bivalnim 
razmeram. Ohranjeni so še debeli kamniti 
zidovi in obokana klet ter značilno dvo-
delno stopnišče pred glavnim vhodom, 
po katerem je hodil že Ivan Tavčar.

Dne 28. avgusta 1851 se je očetu Janezu in materi Neži Tavčar na četrtinski kmetiji s hišnim imenom pri 
Kosmu na idilični lokaciji na vzpetini nad središčem Poljan rodil Janez Tavčar, ki se je pozneje preimenoval v 
Ivana. Življenjska pot ga je vodila naprej v šole, pravniški poklic, politično udejstvovanje, širši slovenski javnosti 
pa je najbolj poznan po svojem pisateljskem delu.

Jure Ferlan

Kosmova Manca in Franc Tavčar ob 40-letnici skupnega življenja 

FOTO: ARHIV KOSMOVIH

Pred hišo so častilci Tavčarjevega 
spomina ob 85. obletnici rojstva postavili 
spomenik, za katerega naj bi načrt za 
kamniti podstavek naredil sam Jože 
Plečnik. FOTO: JURE FERLAN

Pri Kosmu ohranjajo spomin na Ivana

V veži Kosmovi hranijo rekonstrukcijo 
podobe hiše, kakršna je bila v času 
Ivanovega otroštva, krita je bila s slamo. 
FOTO: JURE FERLAN
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Strokovni delavci šole so avgusta imeli 

izobraževanje. Dr. Kristjan Musek Lešnik, 
psiholog, avtor, prevajalec in urednik šte-

vilnih knjig s področja vzgoje in izobraže-

vanja, je izvedel predavanje z naslovom 
Pozitivna psihologija v šoli. Naj zapišemo 
samo nekaj prebliskov iz duhovitega in 
doživetega nastopa. Dokazano je, da 
pozitivna naravnanost vodi k uspehu. V 
vsakem otroku so potenciali. Ne smemo 
se omejevati s tem, česa otrok ne bo 
zmogel, ampak kaj bo mogel narediti. 
Če je učitelj dobre volje, je tudi večina 
učencev. Za srečo so najpomembnejši 
odnosi. Pred spanjem se spomnimo na 
tri lepe stvari, ki smo jih doživeli tistega 
dne. Vsak dan vsaj enemu recimo, da ga 
imamo radi …

Iz poplav, ki so se zgodile v začetku 
avgusta, je težko potegniti pozitivne 
misli. Potoček nad šolo se je spremenil 
v deročo reko in poplavil novo telova-

dnico, tako da je ostala brez parketa. 
Prostovoljci in gasilci so očistili okolico 
ter poleg telovadnice še spodnje prostore 
vrtca. Zaradi neuporabne telovadnice je 
odpadel poletni športni tabor, ure športa 

potekajo po hodnikih, v avli in na zuna-

njih igriščih. Ponavlja se zgodba iz časa, 
ko so staro telovadnico podrli, nove pa še 
ni bilo. Nekaj časa bo še treba počakati, 
da bo telovadnica spet kot nova in na 

razpolago šoli in zunanjim uporabnikom.
Prvi šolski dan je bil v petek, 1. sep-

tembra. Učenci so na prvih dveh urah 
spoznavali organizacijo in posebnosti v 
tem šolskem letu. Nadaljevali so pouk 
in se ogrevali za učenje in šolsko delo. 
Pripravili so poseben sprejem za prvo-

šolce, da bi občutili, da je prvi šolski dan 
pomemben in slovesen, da bi vzljubili 
šolo in se počutili varno in sproščeno. 
Že nekaj minut po prvem zvonjenju je 
ravnateljica Nataša Grom v pozdravnem 
govoru vsem zaželela dobrodošlico in 
poudarila skupne cilje: kulturo nenasi-
lja, pomen branja, prijaznost, toplino v 
odnosih in pozdravljanje. Zapisala je še: 
»Prepričana sem, da bomo v naslednjem 
šolskem letu vsi postali še boljši ljudje, 
ker bomo poleg odgovornega učenja in 
gospodarjenja s talenti ves čas uspešno 
zasledovali tudi zgoraj naštete skupne 
cilje, in to skozi igro, učenje in delo.« V 
celoti si lahko preberete njen nagovor na 
šolski spletni strani, kjer vas čakajo še 
druge novice in fotogalerija.

Poleg kakovostnega pouka so v učno-

-vzgojnem procesu pomembne druge 
oblike učenja. Na spletni strani je 
objavljen seznam interesnih dejavno-

sti. Kar 56 jih je na razpolago. Da bi se 
učenci laže odločili za katero izmed njih, 
je objavljen tudi katalog, v katerem so 
te dejavnosti opisane v sliki in besedi. 
Oblikovan je nadstandardni program, 
ki je namenjen predvsem posameznim 
interesnim skupinam učencev: plavalni 
tečaj, rolanje, izlet za nadarjene, Nacio-

nalni mesec skupnega branja, Eko šola, 
Zdrava šola, Kulturna šola, Športna šola, 
MEPI (Mednarodno priznanje za mlade) 
idr. Učenci imajo ogromno možnosti, da 
se vključijo v posamezna področja in 
razvijajo svoje zmožnosti.
Nataša Grom je v pozdravnem nagovoru 
poudarila velik pomen pozitivnih medo-

sebnih odnosov: »Prijetni odnosi v vrtcu 
in šoli so enako pomembni kot doma. 
Ponujajo nam zavetje, varnost in prostor, 
kamor se radi vračamo /…/ Mozaik vseh 
toplih nasmehov in drobnih uslug, ki si 
jih bomo izmenjali, bo čudežno vplival 
na naše počutje v vrtcu, šoli in službi.« 
Sto trideset zaposlenih in 605 učencev 
z lepo popotnico vstopa v šolsko leto 

2023/2024.

Na Osnovni šoli Ivana Tavčarja Gorenja vas so začeli novo šolsko leto pozitivno naravnani, optimistični 
in prepričani, da bodo izpolnili cilje, ki so si jih zastavili v letnem delovnem načrtu. Zavedajo se pomena 
spoštljivih in prijaznih odnosov, ki so temelj dobrega počutja, le-to pa prinaša boljše rezultate.

Nina Dolenc

Ravnateljica Nataša Grom je poskrbela za prijazen sprejem prvošolcev in njihovih 

staršev. FOTO: FOTO VIKTOR ŽIRI

Pogled na uničena tla v novi telovadnici 
FOTO: ANDREJ JELOVČAN

S pozitivno energijo v novo šolsko leto
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Poplave in plazovi se ju k sreči skoraj niso dotaknili. Učitelji, ki 
so se z otroki pogovarjali o počitnicah, pa so od mnogih slišali 
zgodbe, ki niso bile tako srečne. Tudi mladi se zavedajo moči 
narave in nepredvidljivosti vremena ter se sprašujejo, kaj storiti 
in ali sami sploh lahko kaj storimo, da bo narava bolj prijazna 
do nas. Vprašanja, ki si jih zastavlja ves svet …
Šola je bolj predvidljiva. Pouk se začne 1. septembra in konča 
24. junija. Prvi dnevi so namenjeni druženju, pogovorom, delje-
nju počitniških zgodb, veselju ob ponovnih srečanjih, spoznava-
nju novih sošolcev in učiteljev.

Prvič v šolo
Vsak prvi šolski dan pa je seveda zelo poseben za prvošolce. 
V Podružnično šolo Javorje je tokrat vstopilo pet prvošolcev, v 
matično Osnovno šolo Poljane pa 31. Starejši učenci so njim 
in njihovim staršem pripravili lep sprejem, nagovorili so jih tudi 
ravnateljica naše šole, župan Občine Gorenja vas - Poljane in 
policist s Policijske postaje Škofja Loka. V učilnicah so jih čaka-

la nova doživetja, še več novega pa prihaja v naslednjih dneh, 
tednih in mesecih.

Poletna šola v naravi
Še en razred se neizmerno veseli začetka septembra – peto-
šolci, za katere ta čas pomeni odhod na morje – v šolo v naravi 
na Debeli rtič. Tudi letos so veliko plavali, telovadili, spoznavali 
in raziskovali, se družili, tekmovali in prijateljevali. Doživetja s 
slovenske obale jim bodo ostala v lepem spominu.

Po nepredvidljivem in razburkanem poletju so se 
šolarji v petek, 1. septembra, vrnili v obe šolski stavbi, 
v Poljanah in Javorjah.

Bernarda Pintar

Prvošolci v Javorjah FOTO: ARHIV ŠOLE

Morski začetek šolskega leta FOTO: ARHIV ŠOLE

Spet skupaj!

1. b v Poljanah FOTO: ARHIV ŠOLE1. a v Poljanah FOTO: ARHIV ŠOLE
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Še bolj kot samo reko Soro je visoka 
voda prizadela njene pritoke, ki imajo v 
precejšnji meri hudourniški značaj, med 
njimi izstopa Hotoveljska grapa, kjer je 
izpad vložene potočne postrvi ocenjen na 
stoodstoten.
Kot je pojasnil gospodar RD Visoko Franc 
Dolenec, v ostalih pritokih, predvsem Ko-
pačnici, Volaščici, Brebovščici in Ločivni-
ci, ki veljajo za gojitvene potoke, ocenju-
jejo, da je deroča voda v kombinaciji z 
materialom, ki ga je prenašala, uničila od 
60 do 80 odstotkov rib. Plavajoč les in ko-
taleče kamenje ribe dobesedno zmeljejo, 
nevaren pa je tudi fini mulj, ki se ribam 
prilepi na škrge in zaradi tega poginejo. 
Na vodne razmere prilagojene avtohtone 
ribe se ob visokem vodostaju umaknejo v 
mirnejšo vodo na razlivna polja. V primeru 
zelo kalne poplavne vode, ali če je ta 
onesnažena s fekalijami ali strupenimi 
snovmi, ribe poginejo. Večje se z odte-
kajočo vodo vrnejo v strugo, mladice pa 
zaradi nagona ostanejo v nizki vodi izven 
vodotoka, tako da brez pomoči človeka 
tam po usahnitvi vode poginejo, še bolj 
pogosto pa so plen različnih živali, kot so 
npr. čaplje ali vrane. Dodatno so zaradi 
poplav ribe prizadete tudi s tem, da voda 
odnese številne male živali, najpogostejši 
so drobni rakci, ki so hrana ribam. Med-
tem ko so avtohtone vrste rib do neke 
mere prilagojene na visok vodostaj reke, 
pa nekatere umetno vložene vrste, kot je 
ameriška postrv (šarenka), ne preživijo 
teh razmer, ker imajo prešibke plavuti in 
niso prilagojene na takšne okoliščine. 
Poleg velike škode na vloženih ribah 
jo je RD Visoko utrpela tudi na svojem 
društvenem prostoru v kleti starega 
zdravstvenega doma v Gorenji vasi, ki je 
ob Sori in ga je zalila voda v višini enega 
metra. Uničeno je pohištvo, mnogo opre-
me in dokumentacije, poškodovalo je dva 
agregata, katerih popravilo je zelo drago. 
Z njima običajno rešujejo nasedle ribje 
jate po poplavah, tokrat pa zaradi njunega 
nedelovanjani bilo tako. Poleg tega so 
številni člani RD utrpeli težave zaradi 
poplav na svojih domovih in so najprej 
reševali te. Kot je še dodal Dolenec, je čas 
za reševanje v plitvi vodi obstalih rib naj-

kasneje drugi dan po poplavi, saj potem 
svoje naredijo zamuljena voda in plenilci.
Zelo je zaradi posledic poplav prizadet 
tudi ribiški turizem. Prodaja ribolovnih 
dovolilnic je pomemben dohodek ribiške 
družine, praktično edini iz njene dejav-
nosti in je osnova za vlaganje novih rib. 
Že pred poplavo je občasna kalna voda 

odvrnila ribiške turiste, marsikdo od njih 
prihaja iz tujine, od obiska Poljanske 
Sore, odvračajo pa jih tudi različni posegi 
v vodotoke, ki močno spremenijo narav-
no strugo. Od avgusta dalje pa obiska 
sploh ni bilo. Če so še pred nekaj leti pro-
dali okrog 400 ribolovnih dovolilnic letno, 
pa zadnje nekaj let beležijo pod 50 pro-
danih dovolilnic. V RD Visoko ocenjujejo, 
da bo povrnitev ribjega staleža na stanje 
pred poplavo trajala od tri do štiri leta. 
Brez pomoči države si ne predstavljajo, 
kako bodo to zmogli. V RD opozarjajo, 
da bi kot koncesionar in skrbnik ribjega 
življa na Sori s pritoki, državi za koncesi-

jo letno plačujejo nemajhen znesek in z 
lastnimi sredstvi vlagajo nove ribe, mo-
rali biti obveščeni o posegih v vodotoke. 
Skrbi jih nedavno sprejet zakon, ki dovo-
ljuje interventne posege brez obveščanja 
ribiških družin, zato že opažajo številne 
posege s strojno mehanizacijo, o katerih 
niso predhodno obveščeni, da bi lahko 

pravočasno premestili ribe z območja 
posega in jih tako rešili. Ribiči si želijo 
sodelovanja pri urejanju vodotokov, saj 
poznajo njihove zakonitosti in komple-
ksnost habitatov živalskih in rastlinskih 
vrst v njih, ter pozivajo odgovorne, naj 
izvajajo posege, ki bodo bolj prijazni do 
rib. Kot je še pojasnil  gospodar RD, bi 
ribe, če bi znale govoriti, povedale, kaj 
jim ustreza, ribiči pa jim dajo svoj glas. 
V prihodnosti se kot problem kaže tudi 
članstvo v RD, saj je trenutna povprečna 
starost članov relativno visoka. Sprašu-
jejo se, kdo od mlajših bo še hotel biti 
ribič, če ne bo več rib.

Jure Ferlan

Sotočje Hotoveljščice in Poljanske Sore z veliko količino prinesenega kamnitega 
materiala, ki je v kombinaciji z deročo vodo usoden za marsikatero ribo  
FOTO: JURE FERLAN

Kot ugotavljajo v Ribiški družini (RD) Visoko, ki skrbi za odsek Poljanske Sore s pritoki med jezom na Hotavljah 
in mostom Na Logu, so zaradi obsežne povodnji v začetku avgusta vodotoki, kar se tiče ribjega življa in 
njihovega habitata, zelo prizadeti.

Poplave hud udarec za Ribiško družino Visoko

Predvsem v Kopačnici, Volaščici, Brebovščici in Ločivnici, 
ki veljajo za gojitvene potoke, ocenjujejo, da je deroča voda v 
kombinaciji z materialom, ki ga je prenašala, uničila od 60 do 80 
odstotkov rib.
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Na tekmovanje se je Manja Slak odpravila 

s pričakovanji, da bi streljala na nivoju 
osebnega rekorda (571 krogov). Med 64 
strelkami je v kategoriji zračna pištola 
mladinke s 563 krogi osvojila 29. mesto in 
6. mesto med evropskimi strelkami, kar je 
izjemno dober rezultat glede na dejstvo, 
da je med tekmovalkami velik delež Azijk.
»Prepričana sem, da bi bila uvrstitev 
precej boljša, če bi z menoj v Korejo 
prispel tudi moj kovček s potrebno 
prtljago. To me je spravilo v veliko večji 
stres kot sama udeležba na tovrstnem 
tekmovanju,« iskreno pravi Manja Slak, ki 
poudarja, da časa za tremo ni bilo, saj je 
razmišljala zgolj o svoji izgubljeni prtljagi. 
»V boljšo voljo so me spravile sestre 
in mama, ki so me prišle spodbujat. Po 

tekmi smo skupaj še teden dni spoznava-

le Južno Korejo.« Na tekmi jo je spremljal 
reprezentančni trener Damijan Klopčič. 
Trener in predsednik SD Gorenja vas Aleš 
Košir je z njenim nastopom zelo zado-

voljen. »Glede na vse težave in smolo, 
ki so Manjo Slak spremljale, od zamude 
letalskih poletov do izgube prtljage, zaradi 
česar je šele ponoči prispela na prizori-
šče, naslednji dan pa je že sledil uradni 
trening ter dan kasneje še tekmovanje, je 
kot debitantka pozitivno presenetila,« je 
povedal.
Po krajšem dvotedenskem premoru je 
zdaj že polno zasedena s pripravami na 
novo sezono, ki jo bo odprla 30. septem-

bra s tekmo v Rečici pri Laškem. Oktobra 
se začne državna liga, na kateri bo SD Go-

renja vas zastopala v mladinski in članski 
1. A ligi, sledijo še reprezentančne tekme.

Lidija Razložnik

Manja Slak prvič na svetovnem 
prvenstvu v streljanju z zračnim 
orožjem FOTO: OSEBNI ARHIV

Julija je v južnokorejskem mestu Changwon potekalo mladinsko 
svetovno prvenstvo v streljanju z zračnim orožjem. Vstopnico si je 
z odlično uvrstitvijo na evropskem prvenstvu v Estoniji priborila tudi 
mlada, a obetavna strelka Manja Slak, članica Strelskega društva (SD) 
Gorenja vas.

Šesta med evropskimi strelkami

Te zanima delo  ZAVAROVALNEGA ZASTOPNIKA? 

V uveljavljenem kolektivu z mlajšimi sodelavci ti nudimo delo  
z že znanimi strankami. Delo je pestro, ustvarjalno in stimulativno. 

Naše zahteve: prijaznost, urejenost in najmanj srednješolska  
izobrazba.

Kontakt: agencija_celik@yahoo.com
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Bolezen jesenovega ožiga, ki jo povzroča gliva Hymenoscyphus 
fraxineus, je razširjena po celotni Sloveniji. Njena prisotnost je 
bila v Sloveniji prvič potrjena v letu 2006 in se je v manj kot treh 
letih razširila po vsej državi. Ogroža v glavnem veliki jesen (Fraxi-
nus excelsior) in poljski ali ostrolistni jesen (Fraxinus angustifo-
lia). Ob tem je zanimivo, da tretja vrsta jesena pri nas, mali jesen 
(Fraxinus ornus) zaradi te bolezni ni prizadet. Gliva se iz listov 
in poganjkov širi v veje in povzroča odmiranje skorje in lesa. 
Prihaja do sušenja krošnje in lahko tudi do odmrtja celotnega 
drevesa. Mlada drevesca se posušijo v obdobju od dveh do treh 
let, okuženo odraslo drevo počasi propada od sedem do 15 let.
Narava pa, kot kaže, najde določene rešitve za ohranitev 
posamezne vrste: raziskovalci so ugotovili, da je enega do pet 
odstotkov genotipov v populaciji jesena odpornejših na jesenov 
ožig. Zato predvidevajo, da bo jesen kljub močni prizadetosti 
zaradi glive tudi v prihodnje prisoten v naših gozdovih, vendar v 
manjšem deležu. Predlagano je ohranjanje zaradi bolezni manj 
prizadetih jesenov: vitalne jesene, ki ne kažejo izrazitih znakov 
okuženosti, Zavod za gozdove popisuje in spremlja z dolgoroč-
nejšim namenom vzgoje odpornejših sadik za obnovo gozda v 
prihodnosti.
Posledice jesenovega ožiga so najhujše na gozdnih rastiščih, 
kjer sta veliki in poljski jesen pomembna gradnika gozdnih 
sestojev. Takšni gozdovi so v glavnem ob vodotokih v nižinah 
in gričevju. Trenutno največje posledice ožiga na jesenih so v 

Prekmurju, kjer je največ jesena. Tu je bila prisotnost uničujoče 
glive v Sloveniji tudi prvič potrjena. V slovenskih gozdovih je 
delež lesne zaloge velikega in poljskega jesena en odstotek. 
Sekanje jesenov v Sloveniji zaradi bolezni se je začel povečevati 
v letu 2009 in na letni ravni še vedno raste. V lanskem letu je bilo 
zaradi bolezni posekanih okrog 65.000 kubičnih metrov jesenov, 
približno ena petina vseh v prekmurskih gozdovih. Na vpraša-
nje, ali imamo na voljo kakšno rešitev ali lahko samo nemočno 
opazujemo propadanje teh dreves, odgovarjajo, da posebnih 
ukrepov, s katerimi bi lahko zaščitili jesene in omejili glivo, žal 
ni. Ker se gliva, ki povzroča jesenov ožig, širi s trosi po zraku, 
bolezni ne moremo enostavno zatreti.
Marsikdo se sprašuje, kako je v primerih, ko propadajoča 
jesenova drevesa ogrožajo varnost na cestah in ali Zavod za 
gozdove lahko izda odločbe revirnim gozdarjem, da lastnikom 
zemljišč, na katerih so drevesa, ali vzdrževalcu cest odredijo 
interventno sečnjo. Na Zavodu pojasnjujejo, da je pomembno, 

da odstranjujemo močno prizadete jesene ob cestah in drugih 
infrastrukturnih objektih ter stanovanjskih stavbah, saj tako 
preprečimo poškodbe uporabnikov infrastrukture in dodatno 
škodo na stvareh. Sušeči se jeseni predstavljajo nevarnost tudi 
za zajezitev vodotokov v primerih zrušitve vanje. Dodajajo, da je 
naloga upraviteljev cest poskrbeti za varnost in prevoznost le-
-teh. Na njihov poziv in v sodelovanju z lastniki gozdov Zavod za 
gozdove Slovenije izda odločbo za posek lastniku gozda. Zavod 
za gozdove Slovenije sicer nima pravne podlage za odreditev 
poseka dreves v gozdu, če je razlog za posek zgolj dejstvo, da 
ta drevesa ogrožajo ljudi ali objekte. Odreditev poseka nevarnih 
dreves s strani Zavoda za gozdove Slovenije je možna zgolj 
v primerih, če lastnik nevarnega drevesa takšno drevo želi 
posekati in se izvede skupna izbira drevja za posek (po 17. 
členu Zakona o gozdovih), ter v primerih, če so drevesa napadle 
žuželke ali okužile bolezni, ki ogrožajo drugo gozdno drevje (po 
29. členu Zakona o gozdovih). V drugih primerih predlagajo, da 
ogrožene osebe obvestijo lastnika dreves o nevarnosti in se z 
njim dogovorijo o poseku. Če bo lastnik zagotovil posek teh dre-
ves, se mora pred tem za označitev drevja za posek dogovoriti z 
lokalno pristojnim revirnim gozdarjem.

Jure Ferlan

Zadnja leta je v naravi mogoče opaziti naglo propadanje jesenovih dreves, tako starejših kot mlajših. Sušijo 
se posamezne veje, ki odpadajo in ogrožajo mimoidoče, še bolj nevarna pa so drevesa, ki padajo cela. Ta še 
posebej ogrožajo uporabnike cest. Pojasnila, kaj povzroča to propadanje, in priporočila, kaj je možno storiti za 
zagotovitev varnosti, so posredovali z Zavoda za gozdove Slovenije.

Obolelost jesena je resen problem

Mlajše jesenovo drevo z vidno prizadeto krošnjo, na kateri so 

delno ali v celoti posušene veje, je v Gorenji vasi še zdržalo 
povodenj. FOTO: JURE FERLAN

Posledice jesenovega ožiga so najhujše na 
gozdnih rastiščih, kjer sta veliki in poljski jesen 
pomembna gradnika gozdnih sestojev. Takšni 
gozdovi so v glavnem ob vodotokih v nižinah in 
gričevju.
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Na Gimnaziji Škofja Loka se letos lahko 
pohvalijo s 13 zlatimi maturanti, Pia Vreč-
ko in Jedrt Šinkovec pa sta zbrali celo 
vse možne točke, torej 34. Zanimivo je, da 
so prav vsi iz lanskega naravoslovnega 
oddelka.
Jedrt Šinkovec je priznala, da je bila 
nadvse zadovoljna, ko je sredi julija izve-
dela, da je s 33 osvojenimi ročkami posta-
la zlata maturantka. A ker je po vpogledu 
v izpitno dokumentacijo ugotovila, da ji 
je pri angleščini zelo malo manjkalo do 
osmice, se je tudi ob spodbudi očeta 
odločila za ugovor in bila tudi uspešna. 
»Ocenjevalca pri eseju iz angleščine sta 
se pri oceni razlikovala za štiri točke, 
komisija pa mi je na koncu dodelila toliko 
točk, kolikor mi jih je namenil ocenjevalec, 
ki mi je dodelil več točk.« Kot je priznala, 
se sama ni pretirano obremenjevala z 
oceno na maturi, se je pa trudila, da bi jo 
opravila čim uspešnejše. Ves čas šolanja 
na gimnaziji je imela namreč visoke 
ocene, sočasno pa je študirala še violino 
na Konservatoriju za glasbo in balet 
Ljubljana. »Zaradi študija violine sem tudi 

po 16 ur na teden preživela v Ljubljani. 
A če ne bi bila že v šoli uspešna, se ne 
bi lotila še dodatne dejavnosti.« Upa, se 
zasmeje, da violina ne bo ostala pozablje-
na kje v kotu, kot se je zgodilo s citrami, ki 
se jih je učila z zasebno učiteljico in zdaj 
že tri leta čakajo v omari nedotaknjene. 
Svoje najdaljše počitnice je preživljala ob 

knjigah, za katere med šolskim letom ni 
bilo časa, in v družbi prijateljev, z družino 
pa se je odpravila tudi na izlete po Evropi 
in na slovensko obalo. Med drugim so 
si v Veroni ogledali opero Aida. Oktobra 
pa se odpravlja na študij biokemije na 
fakulteti za kemijo in kemijsko tehnologijo 
v Ljubljani.

Po ugovoru ne le zlata, ampak diamantna

Po ugovoru na izračun točk pri maturitetnem predmetu angleščina se je med letošnje diamantne maturante 
uvrstila tudi dijakinja Gimnazije Škofja Loka Jedrt Šinkovec iz Hotovlje.

Mateja Rant

Jedrt Šinkovec FOTO: MATEJA RANT

Na gimnaziji je izbrala naravoslovni oddelek, ker ji je naravoslov-
je blizu že iz časov osnovnošolskega šolanja. Zato je na maturi 
poleg obveznih matematike, slovenščine in angleščine izbrala še 
predmeta kemijo in biologijo. Zaradi zanimanja za naravoslovje 
je v njej dozorela odločitev, da se posveti študiju farmacije.
Priprave na maturo so se začele že na začetku četrtega letnika, 
ko so s pomočjo profesorjev utrjevali snov. Poleg sprotnega 
učenja se je v času šolanja v škofjeloški gimnaziji udeleževala 
različnih dejavnosti. Letos marca je bila na državnem tekmo-
vanju iz biologije, vsako leto gimnazijskega šolanja pa se je 
udeležila Evropskih statističnih iger. Za sproščanje po učnih 
dejavnostih rada bere knjige in gleda filme v angleščini ter se 

odpravi na morsko obalo. Ne zamudi nobenega prenosa tekme 
Formule 1 po televiziji. V začetku septembra sta šli s prijateljico 
v italijansko Monzo na ogled tekme Grand prix 2023, ki jo je zelo 
navdušila. Pot tja sta izkoristili tudi za ogled Milana. Ta čas dela 
preko študentskega servisa in se veseli prihajajočega študija, v 
prihodnosti pa načrtuje zaposlitev v raziskovalnem laboratoriju.

Odhaja na študij farmacije

Nika Stržinar z Dolenje Dobrave je letos zaključila 
šolanje na Gimnaziji Škofja Loka z odličnim 
uspehom na maturi. Sicer je vse gimnazijske letnike 
zaključila z odličnim uspehom, prav tako tudi vseh 
devet razredov osnovne šole.

Jure Ferlan

Nika Stržinar FOTO: JURE FERLAN
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Tudi v Novi Oselici je 23 zagnanih 
animatorjev pri pripravi oratorija sledilo 
programu, ki ga vsakoletno pripravi Ora-
torij Slovenija, in v petih dneh v ospredje 
postavilo literarnega junaka Hobita. 
Oratorijski dan so začeli z dvigom zasta-
ve, nato sta sledili jutranja telovadba in 
molitev. Dramska igra je zanimiva tako 
za otroke kot tudi animatorje, ki se za ta 
čas prelevijo v igralce in tako sprostijo 
svojo otroško igrivost.
Kateheza je potekala skupaj z župnikom 
Marjanom Lampretom. Sedemdeset 
otrok je z animatorji v okviru skupne ka-
teheze v skupinah spoznalo božjo bese-
do ter se poglobilo v predelavo dramske 

igre. Veliko zanimanja so pritegnile de-
lavnice, kjer imajo otroci priložnost spo-
znati in osvojiti nove veščine in znanja, 
saj med drugim kuhajo, izvajajo različne 
eksperimente, se preizkusijo v različnih 
športih … Po kosilu sledijo velike igre, 
v katerih otroci po skupinah tekmujejo 
in tako nabirajo točke za svojo ekipo. 
»V okviru velikih iger vsak dan poteka 
druga aktivnost: v torek je bila tradicio-
nalna igra ovce in volkovi, v kateri otroci 
s tekom gor in dol zbirajo cekine oziro-
ma točke. V sredo smo se odpravili na 
pohod in v okviru tega izvedli aktivnost,« 
je pojasnila vodja oratorija Manca Šega 
in nadaljevala: »Med hojo so otroke na 
postajah pričakali različni preizkusi.« 
Vodne igre so ena izmed aktivnosti, pri 

katerih otroci izjemno uživajo. »Najbolj 
pa so navdušeni nad predstavitvijo 
poklicev. Letos so nas obiskali gasilci in 
gorski reševalci. Otroci so tako iz prve 
roke izvedeli, katera znanja in veščine 
so potrebne za opravljanje tega po-
klica in kakšen je vsakdanjik gasilcev 
in reševalcev. Na tem mestu bi se jim 
rada zahvalila, da so si vzeli čas, prišli 
med nas in za otroke pripravili čudovito 
predstavitev, saj vsi vemo, da so imeli 
ta čas druge obveznosti in skrbi. Prav 
tako bi se zahvalila sosedom za pomoč 
in potrpežljivost in vsem drugim, ki 
so nam pomagali pri izvedbi oratorija, 
ter staršem, ki nam že leta v 'varstvo' 
zaupajo svoje otroke in nas obdarijo z 
dobrotami.

Lidija Razložnik

Oratorija v Novi Oselici se je udeležilo rekordno število otrok. FOTO: BERNARDKA RUPNIK

Med 20. in 25. avgustom je v Novi Oselici potekal oratorij Nova in Stara Oselica, ki se ga je udeležilo rekordno 
število otrok iz Nove in Stare Oselice ter okoliških vasi in bližnje Cerkljanske.

Obiskali so jih gasilci in gorski reševalci
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Po ustnem izročilu je bilo na mestu, kjer danes stoji kapelica, 
znamenje, pri katerem so se vaščani še zadnjič poklonili pokoj-
niku. Kasneje so znamenje zaradi prenove ceste odstranili, a je 
med vaščani ves čas tlela želja po izgradnji kapelice. Dne 25. 
januarja 2012 je bil blagoslovljen temeljni kamen za kapelico. 
Leto kasneje, 15. avgusta, je pred več kot 300 zbranimi kapelico, 
posvečeno fatimski Mariji, blagoslovil takratni škofjeloški dekan 
Simon Fortuna, danes duhovni pomočnik v Gorenji vasi.
Kronanje Marije Fatimske se je ob maševanju takratnega žu-
pnika Jožeta Dolenca zgodilo leta 2016. Dne 19. avgusta letos 
se je ob kapelici zbralo nekaj več kot sto faranov od blizu in 
daleč. Župnik Marjan Lampret je v pridigi spomnil na dogajanje v 
Fatimi: Marijina prikazovanja, o katerih so leta 1917 poročali trije 
otroci pastirčki, med katerimi je Marija napovedala tudi svetovno 
vojno. Poudaril je, kako pomembni so dobri in iskreni odnosi 
med ljudmi, tako v družini kot širši skupnosti, ter poudaril, kako 
malo je potrebno, da »vojna« izbruhne že v družini. Mašo je s 
petjem sooblikoval cerkveni pevski zbor iz Leskovice, Jožica 
Brdnik je zapela Ave Marijo, manjkalo pa ni niti pritrkovanje, za 
katero je tokrat zaslužen Janko Razpet iz Gorenjih Novakov. Po 

maši je sledilo druženje ob dobrotah, ki so jih pripravile gospo-
dinje iz Kopačnice. V neposredni bližini kapelice ob lokalni cesti 
Hotavlje–Kopačnica–Leskovica so klopca, nosilci za kolesa, 
možno si je natočiti tudi vodo. To je priljubljeno počivališče tako 
kolesarjev kot drugih mimoidočih.

Deset let pod varstvom fatimske Marije

Na praznik Marijinega vnebovzetja je minilo deset let od blagoslovitve kapelice v Kopačnici. Ob tej priložnosti 
je sv. mašo daroval gorenjevaški župnik Marjan Lampret ob somaševanju duhovnega pomočnika Jakoba Kralja.

Lidija Razložnik

Maša ob deseti obletnici blagoslovitve nove kapelice v 

Kopačnici FOTO: LIDIJA RAZLOŽNIK

Ta je bila ustanovljena leta 1867 po 
ustavni reformi avstrijskega cesarstva 
in je obstajala do razpada ob koncu prve 
svetovne vojne leta 1918. Sestavljali 
sta jo dve enakopravni polovici: Avstrija, 
uradno imenovana Kraljestva in dežele, 
zastopane v državnem zboru, in Ogrska 
– Dežele krone sv. Štefana. Po mejni reki 
Leithi se je prva imenovala Cislajtanija, 
druga pa Translajtanija. Vsaka je imela 
svojo prestolnico in parlament, Avstrija na 
Dunaju, Ogrska v Budimpešti.
Imeli so skupno ministrstvo za finance 
in denar. Leta 1892 so dotedanjo valuto 
goldinar nadomestili s krono, ki je ostala 
v veljavi vse do razpada države. Tudi 
pri oblikovanju denarja pa se je pozna-
la ločitev države na dva dela, o čemer 
nam govori primerek kovanca za 5 kron 
iz leta 1900. Kovanec premera 36 mm 

in debeline 2 mm je izdelan iz srebra. 
Na sprednji strani ima v plitvem reliefu 
portret cesarja Franca Jožefa v starej-
ših letih. Okoli glave ima nadet lovorjev 
venec, ki spominja na rimske cesarje. 
Portret ob robu kovanca obkroža napis 
v latinščini z navedbo najpomembnejših 
nazivov vladarja, ki se v prevodu glasi: 
Franc Jožef I. po milosti Božji imperator 
Avstrije, kralj Češke, Galicije, Ilirije itd. in 
apostolski kralj Madžarske. Na zadnji 
strani je v plitvem reliefu upodobljen 
dvoglavi avstrijski orel, nad katerim je 
avstrijska cesarska krona in latinski napis 
qvinqve coronae, kar pomeni pet kron. 
Orla obkroža venec iz lovorjevih listov s 
plodovi in pet medaljonov s podobo iste 
krone. V rob kovanca je vgraviran napis 
VIRIBVS VNITIS, v prevodu »s skupnimi 
močmi«, kar je bilo geslo Franca Jožefa. 
Medtem ko je bila prva stran s cesarjem 
na kovancih za krone skupna obema 

deloma države, je avstrijski del uporabljal 
opisano, madžarski del države pa je imel 
kovance z upodobitvijo krone sv. Štefana, 
ki je madžarski nacionalni simbol.

Naši predniki so plačevali s srebrom
Skupaj z oblastjo in različnimi državnimi tvorbami so se skozi čas spreminjala tudi plačilna sredstva, 
enostavno poimenovana denar. Eno zanimivejših obdobij denarništva na ozemlju današnje Slovenije je bil čas 
avstro-ogrske monarhije.

Jure Ferlan

Srebrne kovance za pet kron z dvoglavim 

orlom so uporabljali v avstrijskem delu 

Avstro-Ogrske. Tehtajo 24 gramov.  

FOTO: JURE FERLAN
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Petek, 4. avgust 2023. Najbrž ni Poljanca (Slovenca), ki bo to 
jutro/dan kdaj pozabil. Voda, plazovi, obupani obrazi, kamorkoli 
smo se obrnili.
Sama nisem mogla iz domače vasi do popoldneva, saj so bili 
plazovi povsod po cestah do Poljan. Ko pa mi je le uspelo … Že 
na poti do knjižnice, ko v krožnem križišču zagledaš zabojnike z 
gradbišča, ko je pogled na Poljane spominjal na vojno stanje in 
nato na poti do knjižnice na ulici zagledaš ležati knjige … Še bolj 
me je stisnilo pri srcu. Pričakuješ, da bo hudo, a ne tako hudo. 
Blato, knjige po tleh, prevrnjene spodnje police, zaliti računalniki 
… Voda je segala čez tri police visoko. V večini je oplazila in 
uničila tudi gradivo na četrti polici. Niti si še ne opomoreš od 
šoka, ko so že okoli tebe ljudje in sprašujejo: Kaj boš naredila, 
lahko kako pomagamo? Prišli so ljudje, ki jih nisem niti poznala, 
kombi pred vrati knjižnice in akcija. Ob nesebični pomoči velike-
ga števila domačinov smo vse zalito gradivo že v petek odpeljali 
tja, kjer knjige nikakor ne bi smele pristati. Žal, tokrat druge 
možnosti ni bilo. V soboto smo prepeljali gradivo, ki je ostalo 
izven dosega vode, v Krajevno knjižnico Gorenja vas. V nedeljo 
je sledilo čiščenje. Blata ni bilo več, a pogled na izpraznjeno 
knjižnico je bil še kako pretresljiv. Na tem mestu bi se zahvalila 
vsem, ki ste kakorkoli pomagali pri čiščenju prostorov Krajevne 
knjižnice Poljane.
Koliko gradiva nam je odnesla vodna ujma, bomo vedeli po izve-
deni inventuri, kdaj bo v Poljanah ponovno zaživela knjižnica, pa 
se bolj kot ne zavedamo vsi. Ponovno se bomo srečali v novem 
Kulturnem domu, kjer imamo že zagotovljene prostore. Kdaj? 
Verjamemo, da se bo Občina Gorenja vas - Poljane maksimalno 
potrudila, da boste Poljanci v čim krajšem času lahko knjižni-
co ponovno obiskovali v svojem kraju. Do takrat bo Krajevna 
knjižnica Gorenja vas dodatno odprta v terminu, ki je bil v veljavi 
v Poljanah. Vsi obiskovalci boste torej imeli knjižnico dostopno 
pet dni na teden. Če je med vami kdo, ki do knjižnice v Gorenji 
vasi ne bi mogel priti, naj nas pokliče in se bomo dogovorili o 
drugih možnosti dostave gradiva. Na tem mestu pozivamo vse, 
da poskrbite za prevoz do knjižnice svojih staršev, starih staršev, 
prijateljev, sosedov.
Starši, ne prepustite otrok v Poljanah samo šolski knjižnici. 
Otrok mora imeti stik z obema knjižnicama. Branje je osnova 
vsega v otrokovem življenju. Če otrok slabo bere, bo posledično 
imel težave na vseh področjih v življenju. Vzemite si čas in brez 
hitenja z otrokom družno izberite knjige, ki jih boste nato skupaj 
prebrali. Naj otrok vidi, da vam je to pomembno, in s tem uvrstite 
knjigo visoko na seznam vrednot pri otrocih. Če pa boste brali 
še sami, boste otroku največji zgled.

Darovi za Krajevno knjižnico Poljane
Vsem, ki bi želeli darovati knjige, sporočamo, da jih bomo 
začeli sprejemati takoj, ko bomo uredili popis in odpis gradiva 

iz Poljan, predvidoma konec septembra. Z velikim veseljem in 
hvaležnostjo bomo sprejeli knjige, ki bodo primerne za nadaljnjo 
uporabo. Resnica je, da nam je veliko gradiva zalilo, a vseeno 
bomo pri sprejetih knjigah morali naredili izbor. Gradivo mora 
biti lepo ohranjeno in še vedno aktualno. Naši bralci posegajo 
po novejših naslovih, starejše gradivo tudi pri nas doleti, po 
določenem obdobju neizposoje, odpis. Seveda obstajajo tudi 
naslovi, ki so starejši in še vedno aktualni. Zato vas prosimo, 
da nas pokličete, preden boste gradivo prinesli v knjižnico. Če 
knjiga samo zavzema prostor na polici in je sama sebi namen, 
je za nas neuporabna. Podarite jo raje nekomu, ki mu bo služila. 
Verjamemo, da boste našo selekcijo sprejeli in razumeli. Imamo 
omejitev v prostoru in povpraševanju.
Prireditve za otroke in odrasle
Z oktobrom se vračajo prireditve za otroke in odrasle. Urnik 
prireditev bo glede na združitev poljanske in gorenjevaške enote 
knjižnice nekoliko drugačen, razgiban. Nekaj dogodkov se bo 
odvilo ob ponedeljkih, nekaj ob petkih. Za otroke bomo pripra-
vili pravljične urice z glasbeno noto, pravljične urice s kužkom, 
ustvarjalne delavnice, pravljično jogo, predstave … Vsak mesec 
se bo odvil Četrtkov večer s knjižnico ter delavnica Aerobika 
možganov pa še kakšna novost. Razstavni prostor bo v začetku 
oktobra zapolnila fotografska razstava Irene Kejžar z naslovom 
Brezčasna Afrika. Razstava bo na ogled do začetka decembra.
Naj bo tudi jeseni knjiga vaša spremljevalka.

Bernarda Buh

Razdejanje, ki so ga poplave pustile v Krajevni knjižnici Poljane 
FOTO: ARHIV KNJIŽNICE

Lani smo se v septembrski številki veselili novih 
začasnih prostorov poljanske knjižnice. Niti leto dni 
po selitvi lahko poročamo le še o praznih prostorih.

Krajevno knjižnico  
Poljane odnesle poplave
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Praznik zato ni bil prav nič manjši. Tudi 
obiskovalcev je bilo kot vedno na lepi 
lokaciji med starovrškimi smrekami na 
Grebljici veliko. Dan so začeli že ob osmi 
uri s pohodom Med gorami, ko so se 
pohodniki podali na približno osemnajst 
kilometrov dolg pohod okoli Starega in 
Mladega vrha ter Koprivnika. Navzoči 
otroci so med pohodom slišali novo 
pravljico, pohodniki pa so se okrepili 
z dobrotami iz Andrejonove kmetije. 
Pohod se je zaključil na Grebljici, kjer se 
je že slišala glasba ansambla Jazbeci in 
je že dišalo po kosilu z žara.
Prireditveni prostor ob Kopi na Grebljici se 
je do 15. ure dodobra napolnil. Prireditev, 
katere rdeča nit je bila še vedno spomin 
na film Cvetje v jeseni, se je začela z zna-
no melodijo iz filma, ki jo je tokrat na vio-
lino zaigrala Loti Kos. Odlomke iz povesti 
Ivana Tavčarja Cvetje v jeseni je prebrala 
Jurka Kokelj. Tudi častni gost Franc Zajc, 
producent filma Cvetje v jeseni, ki se je 
vabilu društva z veseljem odzval, je dobil 
besedo in v kratkem intervjuju skupaj s 
predstavnikoma organizacijskega odbora 
prireditve Petdeset pomladi Cvetja v 
jeseni Janezom Šturmom in Hermino 
Jelovčan obudil spomin na prireditev pred 

mesecem dni in na snemanje filma pred 
petdesetimi leti. Franc Zajc je imel tudi 
častno nalogo, da je prvi prižgal oglarsko 
kopo. Poleg njega je to častno nalogo 
opravila tudi Svitlana Ševčenko, slikarka 

iz Ukrajine, ki je prispevala svojo sliko kot 
eno od glavnih nagrad na dobrodelnem 
srečelovu.
V programu in predstavitvi oglarjenja in 
dela ob kopi so sodelovali tudi koparji 
Tone Kokelj, Martin Dolenc in Jože Boga-
taj, kuharica Anica Ramovš, tesarja Luka 
Demšar in Janez Peternel, Marko Oblak, 
ki je predstavil izdelavo osolnikov, ter 
kovaški mojstri kovaštva Bizovičar. Svojo 
točko in res krasen nastop so prikazali 
člani folklorne skupine s Sovodnja. Kme-
tija Jurjuc je poskrbela za odličen domač 
sladoled, kmetija Petelin pa za sire in 
domače pečene dobrote. Kot vsako leto 
je tudi letos potekalo svetovno prvenstvo 
v »pajsanju hloda«, kjer je prijavljenih 
tekmovalcev vsako leto več.
Turistično društvo se vsem donatorjem 
in sponzorjem zahvaljuje za sodelovanje 
in tudi za to, da so omogočili izvedbo 
srečelova, katerega izkupiček bo v celoti 
namenjen poškodovancem v poplavah. 
Za pohodnike pa so člani društva že pri-
pravili predzadnji letošnji pohod – Jesen-
ski pohod, ki bo 23. septembra z zborom 
ob deveti uri v Poljanah, in vas prav lepo 
vabijo, da se jim pridružite.

Turistično društvo Stari vrh je tako kot že dvainpetdeset let zapored tudi letos pripravilo oglarsko kopo, ki bi 
jo morali prižgati v prvem avgustovskem koncu tedna. A so zaradi vremenske ujme praznovanje Dan oglarjev 
prestavili za tri tedne.

Hermina Jelovčan

Pohodniki pred Tončkino kočo na Starem vrhu FOTO: HERMINA JELOVČAN

Svetovno prvenstvo v pajsanju hloda FOTO: HERMINA JELOVČAN

Tudi letos prižgali oglarsko kopo
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Tako v soboto kot v nedeljo so se 

predstavili z domačo kmečko igro z nas-

lovom Bod moja. Odziv obiskovalcev je 

bil zelo dober. V kulturnem programu so 
sodelovale tudi Folklorna skupina Zala, 

Moška vokalna skupina Zala in dekliška 

vokalna skupina Polanska dekleta, 

organizirali so delavnice za najmlajše, v 
nedeljo pa pripravili še srečanje ljudskih 
godcev. »Obogatili smo tudi etnološke 
prikaze, ki se navezujejo na žetev, obde-

lavo in spravilo žita, s katerimi skrbimo, 
da se stari običaji, opravila in orodja oh-

ranjajo za prihodnje rodove,« je pojasnil 
predsednik Štefan Bogataj.
Na bogatem sejmu s stojnicami so si lah-

ko obiskovalci ogledali različne prikaze, 
med katerimi je bila posebej zanimiva 

predstavitev kovaške obrti Kovaštva 

Gladek, navdušila je predstavitev kmečke 
mehanizacije Lavrih in Bobnar. »Obisko-

valce imamo praktično iz cele Slovenije in 
so vseh starostnih skupin. Lahko rečemo, 
da je bila letošnja prireditev največji Pra-

znik žetve do zdaj! Veseli smo, da lahko 
prispevamo k prepoznavnosti Poljanske 

doline,« je zatrdil Bogataj in dodal, da so 
tisoč evrov zaslužka namenili različnim 
gasilskim društvom v zahvalo za pomoč 
v poplavah.
Tudi na jesen v Turističnem društvu 
Žirovski vrh ne počivajo, že prvo sep-

tembrsko soboto so uspešno izpeljali 

Pokošnjico pri novem Domu nad Zalo, 

pri katerem hitijo z zadnjimi gradbe-

nimi deli, saj bi ga radi čim prej odprli 
za obiskovalce. Vse temelji na prosto-

voljnem delu, zato se Bogataj ob tej 
priložnosti zahvaljuje članom za pomoč 
in podporo.

Letošnji Praznik žetve največji do zdaj
V Turističnem društvu Žirovski vrh so zadnji julijski konec tedna pripravili že 26. tradicionalno prireditev 
Praznik žetve.

Damjana Peternelj

Praznik žetve na Žirovskem vrhu FOTO: ARHIV TD ŽIROVSKI VRH

Pogledovanja v nebo in skrbi glede vremena tokrat ni bilo, saj je 
bil postavljeni šotor dobrodošla senca pred vročimi sončnimi 
žarki in obramba pred morebitnimi padavinami.
Virtuozi na harmoniki so nastopili večinoma posamično, 
predstavil se je en duo in skupina Poljanski godci, kjer glas har-
monike obogatijo kitarist, baritonistka, pevec in godec na škaf-
basu. Prišli so iz bližnjih krajev, pa iz Tržiča, z Otočca, Vrsna in 
iz Idrije. Najmlajša harmonikarica je štela sedem let, najstarejši 
harmonikar 84. Večina od njih je že kdaj nastopala na srečanju 
na Ermanovcu. Odzvanjali so valčki in polke različnih ansamblov, 
največ pa je bilo Slakovih in Avsenikovih. Navdušujoče je bilo 
videti mlade fante in dekleti, še osnovnošolce, pri raztegovanju 
meha harmonike in urnem brzenju prstov po tipkah in gumbih v 
pravem ritmu in melodijah. Odlično so se izkazali tudi starejši, 

ki so pogosto napredovali kot samouki. Izmed citrarjev se je 
odzvala ena mentorica, ki je za nastop navdušila šest citrark. 

Poslušalce so božale nežne melodije skladb, igranih v skupinah, 
obogatenih s petjem, kjer se jim je pridružila tudi mentorica. S 
skladbo iz Cvetja v jeseni so tako počastile Tavčarjevo leto.
V drugem delu popoldneva in večera so za plesni ritem skrbeli 
Dejan Vunjak in Brendijeve barabe. Ljubitelji plesa so pošteno 
utrdili svoje mišice, vsi pa so zadovoljni odšli domov.

Srečanje citrarjev in  
harmonikarjev
Glasbeni dogodek je ob koncu poletja pred planinsko 
kočo na Ermanovcu privabil številne poslušalce, 
ljubitelje citer in harmonike, ter tudi primerno število 
nastopajočih.

Milka Burnik

Nastop citrark na Ermanovcu FOTO: DUŠAN PLATIŠA
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Priprave na potovanje in nastope so tra-
jale leto dni. Vodja skupine je sestavila 
tri 45-minutne sklope pesmi in plesov. Za 
projekt se je odločilo deset plesnih parov 
in trije glasbeniki. Poleg vodje celotnega 
projekta Aleša Šturma so za logistiko, 
prevajanje, prevoze in snemanje skrbeli 
še trije spremljevalci. Skupina je štela se-
demindvajset članov. Pred odhodom smo 
posneli napovednik za nastop v sloven-
skem centru SNPJ (Slovenska narodna 
podporna jednota) za tamkajšnjo lokalno 
televizijo.
SNPJ je največja slovenska organizacija 
v ZDA, ki je bila ustanovljena leta 1904 
z namenom nudenja življenjskih zava-
rovanj slovenskim priseljencem. Zdaj 
je to rekreacijski center, ki vsako leto 
prireja tridnevni festival Slovenefest. Na 
letošnjem, štiridesetem po vrsti, so se 
zbrali slovenski izseljenci iz celih ZDA. 
Eden ustanoviteljev te organizacije je 
tudi Martin Kumer, čil 89-letnik (njegovi 
predniki izhajajo iz Stare Oselice), ki nas 
je vse dni spremljal. Njegovi sorodniki in 
prijatelji so predhodno organizirali naše 
nastope in nam v dneh bivanja med njimi 
vsestransko pomagali. Na pot smo se 
odpravili na ameriški dan neodvisnosti, 
4. julija. Kljub celodnevnemu potova-
nju smo preostanek dne praznovali pri 
družini, ki ima tudi korenine v Sloveniji. 
Njihova gostoljubnost nas je presenetila, 

odprli so nam dom in ga delili z nami. 
Dotaknilo se nas je dejstvo, kako spreje-
majo tujce, kako so odprti do drugih, dru-
gačnih. Dneve do nastopov smo izkori-
stili za oglede znamenitosti. Ustavili smo 
se pri Amiših v kraju Lancaster. Ogledali 
smo si starodavni Gettysburg. Obiskali 
smo Pittsburg, nekdaj železarsko mesto, 
danes pa eno najbolj prijetnih mest za 
življenje v ZDA. Tam smo se na pikniku 
srečali z razširjeno družino Kumer. Priča-
kali so nas napis »dobrodošli«, slovenska 
zastava in domača hrana. Imeli smo prvi 
neformalni nastop.
V treh dneh smo se pred vsakim od štirih 
nastopov v centru SNPJ v sprevodu 
sprehodili skozi več prireditvenih prosto-
rov. Predstavili smo obsežen repertoar 
slovenskih ljudskih pesmi in plesov 
in resnično poželi val navdušenja. Na 
vsakem naslednjem nastopu se je zbralo 
več gledalcev, tja do petsto. Udeleženci 
so nas z zanimanjem in pozorno spre-
mljali. Refrene so v drugo že peli z nami. 
Golica je vedno dvignila publiko na noge, 
privabila smeh na obraz in kakšno solzo 
v oči ob iskrenem veselju in navdušenju. 
Večina nam je sledila v kači po celotnem 
prireditvenem prostoru, želela plesati, 
poklepetati z nami in se fotografirati. 
Slovensko govorečih ni bilo veliko, tisti 
pa, ki so bili, so govorili v pristni lokalni 
slovenščini. Tudi med mladimi smo začu-
tili zanimanje za Slovenijo, spraševali so 
nas, od kod prihajamo, želeli videti kraj 

na zemljevidu in pripovedovali, od kod 
prihajajo njihovi predniki. Srečali smo se 
z vodjo folklorne skupine iz Toronta in 
slišali komentar: »Prikazali ste slovenske 
plese in pesmi. To je to, kar se pričakuje 
od slovenske skupine.« Zadnji nastop 
smo izvedli pred številno publiko v glav-
nem parku mesta Erie, ki leži ob jezeru, 
večjem kot Jadransko morje.
Ogledali smo si Niagarske slapove v 
Kanadi, Washington, D.C. in od daleč 
opazovali Belo hišo, Washingtonov 
spomenik, mavzolej Abrahama Lincolna, 
vojaško pokopališče Arlington, grob pred-
sednika Johna Kennedyja, v Filadelfiji 
zvon svobode, v New Yorku Manhattan in 
visoke stolpnice ter iz 86. nadstropja Em-
pire State Buildinga videli ves New York. 
Ustavili smo se v Centralnem parku in ob 
spomeniku žrtvam terorističnega napa-
da. Zadnji dan smo se z ladjico prepeljali 
do otoka Ellis, kamor so nekoč prihajali 
vsi priseljenci, preden so se razpršili 
po različnih delih države, in si ogledali 
muzej. Po dvanajstih dneh smo se polni 
vtisov od ZDA poslovili ob veličastnem 
kipu svobode. Naši vtisi: Ljudje so izje-
mno prijazni. Vse je prostrano, razdalje 
so velike. Podeželje je lepo urejeno. Me-
sta so ogromna, z mogočnimi, visokimi 
stolpnicami. Za kruh pozabiš, kako je v 
resnici videti. Alkohol je tabu tema, vozni-
ki 0,0, toleranc ne poznajo. Sociala – tam 
je dobro, če si zdrav. Pregovorna Amerika 
je v resnici pri nas!

Lidija Jezeršek

Folklorna skupina v centru Slovenske narodne podporne jednote FOTO: ARHIV FS

Ob 40-letnici delovanja Folklorne skupine Turističnega društva Sovodenj se je porodila ideja o gostovanju v 
ZDA. S pomočjo prijateljev, sorodnikov in sponzorjev z obeh strani Atlantika smo julija letos to tudi izpeljali.

Zaplesali so pri Slovencih v Ameriki
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Od osnovnošolskih časov so mi ostale v zavesti njegove črtice, no-
vele, povesti, ki sem jih sprva brala le v odlomkih iz osnovnošolskih 
čitank, potem pa njegova dela iskala tudi v knjižnicah. V gimnazij-
skih letih sva se s Tavčarjem »pozdravljala« ob mojih vsakodnev-
nih jutranjih vožnjah v šolo kar čez travnik, na koncu katerega si 
svojega miru ni pustila kratiti mogočna visoška graščina, prav tako 
ne Savinškova mojstrovina pred njo. V tistih letih – naj kar spotoma 
povem, da sem bila strastna bralka biografskih romanov, posebno 
če so bili povezani s slovenskimi pisatelji – me je tudi nadlegovala 
domišljija, češ kaj pa če bi enkrat napisala roman o tem ljubem ro-
jaku. Tako iz njegovih literarnih likov bi ga stkala, iz njegovih »ubo-
gih živalic«, Holekove Nežike, Grogovega Matijčeta, Gričarjevega 
Blažeta, Šarevčeve Mete, Tržačana, pa nesrečnih »junakov« iz ven-
ca ljubezenskih zgodb V Zali. Vendar je želja po njem ugasnila tisti 
trenutek, ko so se za menoj zaprla gimnazijska vrata, jaz pa sem 

si za prihode domov in vračanje v mesto izbrala drugo avtobusno 
smer. Zato romana ni bilo in ga tudi ne bo. Nekaj tistega nemira pa 
je vendar ostalo v meni. Vtiskovala sem ga v pisanje dekliškega ro-
mana Sanje s šolskega avtobusa (2001) in veliko poglavij postavila 
prav v to 30 kilometrov dolgo pot med Žirmi in Škofjo Loko, ne da 
bi enkrat samkrat omenila ti dve imeni. A to dolino še vedno nosim 
v srcu in nekaj tega spominskega drobirja sem zdaj nabrala v teh 
kratkih zgodbah.

Za obletnico mature – sama pred visoškim dvorcem

V začetku devetdesetih je moralo biti. Nisem bila v dobri koži, ko 
je prišlo povabilo na srečanje, in dolgo sem se odločala, ali naj 
vendarle grem. Potem so me organizatorji odkljukali s seznama 
in nisem se več mogla premisliti. A nekaj je šlo od vsega začet-
ka narobe in nič ni pomagalo, da sem si pred odhodom od doma 
za korajžo zavrtela nekaj Mozartove glasbe. Tudi ni pomembno, 
kdo je bil odgovoren za narobe naveden čas začetka prireditve. 
Lahko tudi jaz. Res pa je, da sem se v gostilniški dvorani hotela 
Krona v Škofji Loki znašla več kot eno uro prezgodaj. Ali bi se mi 
lahko zgodilo še kaj bolj neprijetnega?! Zaposlenim za šankom 
ni ušel moj nesrečni izraz, tolažili so me, češ Gospa, saj ni nič 
hudega, nekaj vam bomo prinesli za poplaknit … Kakšne pol ure 
počakajte, vaši bodo kmalu začeli prihajati. Lahko pa ostanete 
tudi tukaj pri nas, da ne boste sami sedeli. Res ljubeznivo od 
njih. Sem se že videla, kako se presedam med praznimi miza-
mi in gledam zdaj v desno, pa v levo, pa strašno zamišljena se 
delam, pa zvedava, pa … Vse, da bi zakrila nelagodje.
Ne, ne bo šlo. Toda kam naj se dam? Nič pametnega mi ni prišlo 
na misel. V Ljubljano se vrnem, je bila ena od prvih rešitev. Saj 
me nihče ne bo pogrešal. A volan avta, ki je bil parkiran ob cesti v 
klanec, se je kar sam obrnil v desno, ne v levo, in avto je zapeljal 
po klancu navzgor in potem pri občinski stavbi zavil levo v ozko 
ulico proti Poljanski dolini. Vedela sem, še je rešitev, da se danes 
srečam z nekdanjimi gimnazijskimi sošolkami in sošolci. Malo se 
bom vozila okoli, da potrošim tisti odvečni čas, to pot vendar tako 
dobro poznam, nekje na sredi Poljanske doline obrnem in to bo to.
Ni bilo prav na sredini, ker me je za Logom premamil smerokaz 
za Tavčarjevo Visoko. In takrat sem se prvič v življenju zapeljala 
na Tavčarjevino. Večkrat sem v medijih ujela vest, da poskušajo 
obuditi posestvo, se poskusiti v turizmu, vpeljati jahalno šolo 
in podobno. Nobeno poročilo pa ni bilo tako vabljivo, da bi me 
speljalo na tisto pot.
Zdaj pa sem bila tu, na Tavčarjevem Visokem. Skoraj do hiše sem 
se zapeljala. Dan, razbeljen od močnega junijskega sonca, je počasi 
ugašal. Okoli mene pa niti ene žive duše. Kako mi je to dobro delo. 
Avto sem pustila ob poti in tudi sama stala tam ob robu, v neki 
strašni večerni toaleti, v katero so se mi vpletale visoke trave … 
Tišina, ubrana v komaj slišan trepet zraka. Samo to sem potrebovala 
tisti hip. Nobene visoke literarne parabole, predelave Tavčarjevega 
pisateljskega štofa. V tisti samoti sem iskala samo sebe, pogum, se 
zbrala in se potem potešena s tem mirom odpeljala nazaj v Škofjo 
Loko. Sošolke in sošolci so bili zdaj že vsi zbrani, aperitivi že popiti. 
A prostor zame se je hitro našel, in ko je natakar prinesel nekaj na 
pladnju tudi meni, so bile začetne nevšečnosti hitro pozabljene.
Enkrat jim bom pa res povedala o tem lepem zlitju naših dijaških 
let, avtobusnih voženj v šolo, praznovanj obletnic in srečanja s 
Tavčarjevim visoškim domom. A zdaj je še prezgodaj, nismo še 
dovolj stari za take anekdote, sem si prigovarjala, vozeč se nazaj 
v Ljubljano. Kaj pa zdaj? Čas nas priganja, morala bom pohiteti. 
Le tega ne vem, kaj bi na te moje nerodnosti porekel gospod 
Tavčar. Posebno, če pomislim na to, da Žirovk nikoli ni maral.
(Se nadaljuje)

Tončka Stanonik

Z zamudo mi je prišlo na misel, da bi v Tavčarjevem 
letu pobrskala po svojih rokopisnih mapah in 
pogledala, kaj je v njih še ostalo. Ob Tavčarjevem letu 
se je našlo nekaj anekdot, povezanih s pisateljem 
Ivanom Tavčarjem.

Drobtinice ob 

Tavčarjevem letu

Gorenjski glas je najbolj bran regionalni časopis v Sloveniji.

GORENJSKI GLAS V VSAK DOM NA GORENJSKEM 

14 dni brezplačnega  
časopisa 

Akcija 14 dni brezplačnega časopisa je namenjena  

vsem, ki Gorenjskega glasa še ne poznate ali 

ga kupujete v prosti prodaji. Podatke za dostavo  

pošljite na narocnine@g-glas.si ali pokličite 

051/682 217. Po preteku 14-dnevnega obdobja  

vam časopisa ne bomo več pošiljali, vas bomo  

pa poklicali, povprašali za mnenje in predstavili 

pogoje za naročnino. 

Pridružite se naši veliki družini naročnikov,  

ne bo vam žal! 

V akciji ne morejo sodelovati obstoječi naročniki in tisti, ki živijo na istem 

naslovu kot naročnik. Prav tako ne morejo sodelovati tisti, ki so obdobje 

brezplačne naročnine v zadnjem letu že izkoristili. 
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Tematsko pot sta skupaj z otroki pripravili 

Tina Matanovič in Jana Peternelj. Za-

snovana je kot doživetje za telo in duha 
in prostor, kjer se tako otroci kot odrasli 

povežejo z naravo. Posamezniku ali skupi-
ni ljudi je to šlo očitno precej v nos, saj so 
pravljična bitja in ostali predmeti Čarob-

nega gozda že od začetka septembra 
tarča uničevanja: škrati so tako ostali brez 
doma, vile brez vhoda vanj, storžnjak želja 
prazen in prevrnjen leži v gozdni igralnici, 
družabne igre uničene …
Veliko truda in nešteto ur, ki so jih vlo žili 
vzgojiteljici, otroci in drugi, ki so pomagali 

pri postavitvi tematske poti, je tako šlo v 

nič. Težko je razumeti, kaj se je posame-

zniku ali skupini pletlo po glavi, kaj jih je 
napeljalo k tem dejanjem. So mar pozabili, 
da so bili nekoč tudi sami otroci in kako 
lepo se je brezskrbno igrati v gozdu? 
Kakorkoli, dejanje je nesprejemljivo in 

edino pravilno bi bilo, da bi gozd povrnili v 
prvotno stanje. Če še niso spregledali, da 
so ravnali narobe, upamo, da bodo to spre-

gledali ob branju teh vrstic! Kajti ta svet je 
lep, če si človek do ljudi in znaš ceniti delo 
in prizadevanja drugih za lepši svet!

Lidija Razložnik

Storžnjak želja prazen in prevrnjen leži v gozdni igralnici. FOTO: LIDIJA RAZLOŽNIK

V julijski številki je bila predstavljena nova tematska pot na območju Lučin, Čarobni gozd, ki je že od začetka 
septembra tarča uničevanja.

Vandalizem v Čarobnem gozdu
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22. september ob 19. uri

Prodajna razstava Petra Jovanoviča
Odprtje in ogled prodajne razstave barvnih perorisb v huma-

nitarne namene – pomoč ljudem, ki so jih prizadele zadnje 
poplave. Kraj: Dvorec Visoko. Organizator: Peter Jovanovič in 
Območno združenje Rdečega križa Škofja Loka.

23. september od 10. ure dalje

Sobotna filmska matineja – DUOHTAR KAR TOK
Sobotne filmske matineje bodo potekale v kletnem kinu Dvorca 
Visoko – mini kino. Predstave se bodo predvajale od 10. ure  
dalje. Tokrat se bo predvajala filmska predstava Duohtar kar tok. 
Kraj: kletni kino Dvorca Visoko. Organizator: Zavod Poljanska 
dolina. Več informacij: zavod@poljanskadolina.com ali  
031 720 573.

27. september ob 19. uri

Dr. Franc Križnar: Glasba in ples v Tavčarjevi zbirki  
dvanajstih pripovedi MED GORAMI, Slik z Loškega pogorja
Na podlagi vsebine Tavčarjevih pripovedi bo predavatelj  
predstavil ljudsko glasbo tistega časa, ki jo bodo v živo zaigrali 
harmonikarja Rajko Bogataj in Jože Dolenec, klarinetist Matija 
Koritnik in baritonistka Valerija Dolenec. Spremno besedilo  
bo interpretirala Jerneja Bonča. Kraj: Dvorec Visoko,  
Organizator: KD dr. Ivan Tavčar Poljane.  
Več informacij: kdpoljane@gmail.com ali 041 675 293.

30. september od 10. ure dalje

Sobotna filmska matineja – MEDRUG POLANCI
Sobotne filmske matineje bodo potekale v kletnem kinu Dvorca 
Visoko – mini kino. Predstave se bodo predvajale od 10. ure  
dalje. Tokrat se bo predvajala filmska predstava Medrug Polanci. 
Kraj: kletni kino Dvorca Visoko. Organizator: Zavod Poljanska 
dolina. Več informacij: zavod@poljanskadolina.com ali  
031 720 573.

6. oktober ob 17. uri
Lovska večerja
Kulinarični dogodek v Dvorcu Visoko, v sodelovanju z Gostilno 
Pr' Matičku, potrebne so rezervacije. Kraj: Dvorec Visoko.  
Organizator Zavod Poljanska dolina. Več informacij in rezervacije: 
030 489 177 ali na dvorec.visoko@poljanskadolina.com.

7. oktober
49. srečanje lovskih pevskih zborov in rogistov –  
praznik lovske kulture

Na dogodku bodo zjutraj člani lovskih družin odšli na skupen 
lov, kot v času rodbine Kalan, nato se bodo vrnili v Dvorec 
Visoko, sledil bo pozdrav lovini, zatrobili bodo tudi rogisti. 
Tako lovce kot obiskovalce bomo v duhu visoških gospodarjev 
razvajali z lovsko obarvanim kulturnim programom, nato pa še 
s tradicionalno lovsko kulinariko. Kraj: Dvorec Visoko.  
Organizator Zavod Poljanska dolina. Več informacij in rezerva-

cije: 030 489 177 ali na dvorec.visoko@poljanskadolina.com.

7. oktober ob 10. uri
Redno vodenje po utrdbi Rupnikove linije na Golem vrhu
Cena vodenja je 5 € na osebo. Kraj: Goli vrh. Organizira: Zavod 
Poljanska dolina. Več informacij: jure@poljanskadolina.com  
ali 051 200 890.

7. oktober od 10. ure dalje
Sobotna filmska matineja – ŠARUCOVA SLIVA
Sobotne filmske matineje bodo potekale v kletnem kinu Dvorca 
Visoko – mini kino. Predstave se bodo predvajale od 10. ure  
dalje. Tokrat se bo predvajala filmska predstava Šarucova Sliva. 
Kraj: kletni kino Dvorca Visoko. Organizator: Zavod Poljanska 
dolina. Več informacij: zavod@poljanskadolina.com ali  
031 720 573.

14. oktober
Pohod po poti Cvetje v jeseni
Iz Poljan se bomo odpravili na Blegoš, prevoz za nazaj je 
organiziran. Na startu, ki bo na vrtu gostilne Na Vidmu, bodo 
pobrane prijave. Kraj: Poljane–Blegoš. Organizator: Zavod 
Poljanska dolina. Več informacij: zavod@poljanskadolina.com 
ali 031 720 573.

14. oktober ob 10. uri
Redno mesečno vodenje po Dvorcu Visoko
Cena vodenja je 5 € na osebo. Kraj: Dvorec Visoko. Organizira: 
Zavod Poljanska dolina. Več informacij:  
dvorec.visoko@poljanskadolina.com ali 030 489 177.

21. oktober ob 13. uri
Redno mesečno vodenje po Šubičevi hiši
Cena vodenja je 4 € na osebo. Kraj: Šubičeva hiša.  
Organizira: Zavod Poljanska dolina.  
Več informacij: jure@poljanskadolina.com ali 051 200 890.

September–oktober

* Morebitne spremembe pri organizaciji dogodkov 
preverite pri organizatorjih.

** Za še več dogodkov, spremljajte spletno stran  
www.poljanskadolina.com (zavihek dogodki) ali pa 
poskenirajte QR kodo za koledar dogodkov.   
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Svetovanje na Ljudski univerzi Škofja Loka
Ste se znašli pred vprašanjem, kako nadaljevati in nadgraditi svojo 

kariero, pa ne veste, kje začeti, katera izobraževanja izbrati?

Ne skrbite, na Ljudski univerzi Škofja Loka deluje Svetovalno središče, v katerem 

vam bodo izkušeni svetovalci z veseljem prisluhnili, vam svetovali in vas informirali 

glede  možnosti izobraževanja. Odraslim zagotavljajo svetovanje pri: 

· odločanju za izbiro smeri izobraževanja in učenja

· nadaljevanju vašega izobraževanja

· načrtovanju osebne in poklicne kariere

· pripravi osebnih izobraževalnih načrtov

· različnih izobraževalnih priložnostih ter možnostih sofinanciranja izobraževanja

· ugotavljanju in dokumentiranju neformalno pridobljenega znanja

· premagovanju učnih in drugih težav ter ovir, ki so povezane z izobraževanjem

· načrtovanju in spremljanju vašega učenja

· samostojnem učenju

Projekt financira Ministrstvo za vzgojo in izobraževanje, za udeležence svetovanja pa je brezplačen. Izvajajo ga v 

prostorih Ljudske univerze v nekdanji vojašnici v Škofji Loki, kjer poteka svetovanje vsak dan od ponedeljka do petka, 

poleg tega pa še v vseh treh Lokalnih učnih središčih (LUS) po naslednjem razporedu:

· LUS Gorenja vas - Poljane v Sokolskem domu: vsako prvo sredo v mesecu

· LUS Žiri v Kulturnem središču Stare Žiri: vsak prvi četrtek v mesecu

· LUS Železniki v Kulturnem domu Železniki: vsak prvi petek v mesecu

Obisk je brezplačen, potrebna je le predhodna najava po telefonu (04 506 13 70)  

ali elektronski pošti (mare.zvan@lu-skofjaloka.si), da se dogovorite za termin.
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ODPRODAJA SMUČARSKE OPREME IN OBLAČIL

BOKAL-SPORT.SI


